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Protokół Nr XV/12 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 27 stycznia 2012 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godz. 11:00 otworzył 

XV/12 sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że 

zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Jerzy Kado, Etatowy Członek Zarządu Powiatu Pilskiego Stefan Piechocki,   

Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława 

Adamowska, Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego 

Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Maria Klóska, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w 

Łobżenicy Paweł Berndt, a także Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy  Karol Tatera, 

Sołtysi oraz przedstawiciele prasy lokalnej. 

 

Ad. 2 

W dalszej części Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 

przyjęła protokół Nr XIV/11 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 29 grudnia 

2011 roku. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, radnym porządek obrad  

XV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedłożonego porządku obrad. 
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Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak przeszedł 

do realizacji porządku obrad XV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy w brzmieniu jak niżej: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na 

lata 2012 - 2024 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie budżetu Gminy Łobżenica na 2012 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania 

administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Łobżenicy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. 

12. Zatwierdzenie Planów Pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

13. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej i Przewodniczących Komisji Rady z 

realizacji pracy w roku 2011. 

14. Przyjęcie informacji z przeprowadzonych konsultacji w sprawie powołania 

samorządów osiedlowych oraz przyjęcie wniosków w tej sprawie. 

15. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

16. Wolne wnioski i głosy. 

17. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 29 grudnia do 27 stycznia 2012 roku. 

W okresie sprawozdawczym zostały zawarte akty notarialne na sprzedaż  lokali mieszkalnych  

o numerach 1, 2, 4, 5 i  6 przy ulicy Sportowej 24 w miejscowości Łobżenica.  

Wpłynęła odpowiedź od Operatora ENEA Sp. z o.o.  na pismo z dnia 16.12 2011r. w sprawie  

wycięcia gałęzi wrastających na przewody elektroenergetyczne linii napowietrznej                 

w miejscowości Łobżenica przy ulicy Złotowskiej od numeru 35 - 59. 

Rejon Dystrybucji Chodzież poinformował, że stosowne prace będą wykonane do 29 lutego 

2012 roku. 

W dniu 16 styczna 2012 roku został zwołany sztab kryzysowy w związku z wypadkiem do 

którego doszło w dniu 13 stycznia 2012 roku na moście kolejowym w Łobżenicy. W wyniku 

przewrócenia się samochodu ciężarowego uszkodzone zostały bariery i urządzenia jazu 

piętrzącego wodę na Stawie Młyńskim na rzece Łobzonce. 

Powstałe szkody są na tyle poważne, że musi zostać rozebrany cały jaz. W tym celu 

konieczne będzie spuszczenie wody ze stawu, co rodzi olbrzymie problemy między innymi z 

rybostanem, który tam się znajduje. Jest okres zimowy i po zamarznięciu górnej warstwy 

wody może nastąpić wyduszenie się wszystkich ryb. 

Na ten rok w budżecie Gminy zaplanowano środki finansowe na czyszczenie Stawu 

Młyńskiego. Woda po spuszczeniu nie zostanie ponownie napuszczona w celu osuszenia         

i odsączenia zbiornika wodnego. 

Sprawa wymaga ciągłego monitorowania. Woda już częściowo została spuszczona i w 

dalszym ciągu sukcesywnie jej poziom jest regulowany. Po zniknięciu pokrywy lodowej 

będzie całkowicie spuszczona i zostanie tylko koryto rzeki. Koszt budowy jazu pokryje firma 

ubezpieczeniowa. 

W okresie sprawozdawczym nie została podpisania umowa pomiędzy Gminą Łobżenica a 

Operatorem ENEA sp. z o.o.. Doszło do protestu Wójtów i Burmistrzów przeciwko nowym 

umową i stawką jakie operator chce narzucić na gminy za oświetlenie uliczne. Toczą się 

rozmowy w celu dokonania zmian w umowie. 

Następnie powiedział, że projekty które zostały złożone do Lokalnej Grupy Działania Krajna 

nad Notecią na doposażenie świetlic wiejskich w Chlebnie, Topoli i Luchowie zostały 

pozytywnie zaakceptowane, a wniosek znalazł się na 3 miejscu. 

W dalszej części poinformował o podjętych wnioskach na Komisjach Rady Miejskiej w 

Łobżenicy oraz sposobie ich realizacji. 
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Komisja Finansowa, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy w dniu   

5 stycznia 2012 roku złożyła następujące wnioski: 

• należy prowadzić w gminnych jednostkach organizacyjnych analizę wydatków       

i struktur organizacyjnych celem wypracowania programu optymalizacji kosztów. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że  sprawa została przekazana 

Zastępcy Panu Tadeuszowi Perlińskiemu i jest w trakcie opracowywania. 

 

• należy dokonać weryfikacji potencjału podatkowego Gminy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że na ten rok została zaplanowana 

kontrola deklaracji podatkowych. Pracownicy Urzędu przeprowadzą na  terenie Gminy 

kontrolę w zakresie zgodności zgłoszonych do opodatkowania powierzchni, ze stanem 

faktycznym. 

 

• zapisane w planie finansowym na rok 2012 zadanie dotyczące przebudowy 

stadionu sportowego w miejscowości Rataje należy przesunąć do realizacji na rok 

2014 , natomiast uwzględnione na ten cel środki finansowe w kwocie 350 000 zł 

przenieść na inwestycje drogowe. 

Proponuje się w 2012 roku wykonać również chodnik przy ulicy Targowej po 

stronie Osiedla Słonecznego od torów i w kierunku mostu oraz modernizację ulicy 

Pawła Szczuki, Batorego, Głowackiego i Sienkiewicza od 1-go Maja do ulicy 

Ogrodowej. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że powyższe zmiany zostały 

uwzględnione w projekcie budżetu Gminy na rok 2012 

 

• Zapisane w projekcie budżetu na rok 2012 zadanie dotyczące wykonania 

nawierzchni na odcinku drogi do Państwa Rybackich i Pikulik przesunąć na dalsze 

lata. 

 

 Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że sprawa nie jest jeszcze 

przesądzona. Do tematu wrócimy na Komisjach Rady Miejskiej po rozstrzygnięciu przetargu 

na zadania drogowe. 
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W przypadku gdy wartość przetargowa przedsięwzięcia będzie dużo niższa od planowanej, 

złożony zostanie wniosek o ujęcie  tego zadania w budżecie na rok bieżący. 

 

• w związku z planowanym remontem ulicy Pawła Szczuki należy rozważyć 

możliwość wyburzenia budynku zlokalizowanego przy Ośrodku Zdrowia w 

Łobżenicy, dlatego konieczne jest podjęcie rozmów z mieszkańcami powyższego 

obiektu, w celu opuszczenia go. Komisja wnosi o zaproponowanie 

dotychczasowym lokatorom lokali zamiennych. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że takie rozmowy były już prowadzone. 

Na dzień dzisiejszy Gmina nie dysponuje mieszkaniami o podobnym standardzie, które 

mogłaby zaproponować lokatorom budynku przy ulicy Pawła Szczuki. W przypadku gdy 

pojawią się wolne mieszkania zostaną zaproponowane mieszkańcom powyższego budynku. 

 

• przyspieszyć działania w zakresie planowania przestrzennego uwzględniające 

zagospodarowanie terenu przy Orliku na parking i lokalizację przystanku 

autobusowego. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że w 2011 roku podpisana została 

umowa z urbanistami na dokonanie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Łobżenica. Następnie przystąpimy do opracowania 

planów zagospodarowania przestrzennego dla Miasta i Gminy Łobżenica. Całe procedury 

zmiany studium i planów przestrzennych muszą być przeprowadzone zgodnie z ustawą o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Jak wynika z powyższej ustawy cała 

procedura tworzenia materiałów planistycznych jest złożona i długotrwała. 

Obecnie projektanci-urbaniści przygotowują wstępne koncepcje studium dokonując również 

aktualizacji planów istniejących. 

W miesiącu lutym bieżącego roku zorganizowane zostanie spotkanie z urbanistami w sprawie 

ustalenia harmonogramu działań w powyższym zakresie. 

 

Komisje Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w 

Łobżenicy w dniu 10 stycznia 2012r. złożyła wnioski o: 
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• wyznaczenie norm lub określenie w Strategii Rozwoju Oświaty standardów dla 

wszystkich placówek oświatowych, które uwzględnią potrzeby rozwojowe 

uczniów oraz możliwości finansowe Gminy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że powyższy wniosek będzie 

uwzględniony w Strategii Rozwoju Oświaty dla Gminy Łobżenica. 

 

• Zaplanowanie w Planach Wieloletnich Gminy budowy sal gimnastycznych dla 

Szkół Podstawowych i Gimnazjum. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że budowa sal gimnastycznych zostanie 

uwzględniona w Strategii Rozwoju Oświaty Gminy Łobżenica, która pokaże gdzie i w jakiej 

kolejności powinny zostać wybudowane powyższe obiekty. W najbliższym czasie zostanie 

wybrany podmiot, który ten dokument opracuje. 

 

• Zwiększenie budżetu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o               

50 tysięcy zł, z przeznaczeniem na zasiłki celowe. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że o takie zwiększenie będzie 

wnioskował do Rady Miejskiej w chwili pojawienia się w budżecie wolnych środków 

finansowych. 

 

• należy zwrócić uwagę na konieczność uwzględniania przy zatwierdzaniu przez 

Burmistrza Arkuszy Organizacyjnych Szkół obowiązujących terminów, gdyż 

może to mieć wpływ na kształtowanie budżetów poszczególnych szkół. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że terminy będą zachowane. 

 

Komisja Finansowa, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy w dniu   

17 stycznia 2012 roku złożyła następujące wnioski: 

 

• w planie finansowym na rok 2012 w dziale 900 – gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska proponuje się zmniejszyć zapisane środki o kwotę 40 000 zł.  
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Powyższe środki zabezpieczono na wykonanie projektu na rozbudowę 

oczyszczalni ścieków w Liszkowie (IV bioblok).  

W związku z tym, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Łobżenicy jest spółką ze 100% udziałem Gminy powinien się samofinansować. 

Zadanie to powinno zostać sfinansowane z budżetu spółki. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że budowa kanalizacji sanitarnej 

początkowo miała być realizowana do końca 2013 roku. Okres został skrócony do końca 2012 

roku tj. o jeden rok.  Obecnie w oczyszczalni ścieków w Liszkowie funkcjonują trzy biobloki      

i planowano wybudować czwarty. Liczba odprowadzonych ścieków zwiększa się i nie 

wiadomo czy trzy biobloki będą w stanie je przetworzyć. Podkreślił, że nie weźmie 

odpowiedzialności na siebie za to, że oczyszczalnia ścieków w Liszkowie przy obecnych 

parametrach technicznych nie będzie w stanie przyjąć zwiększonej liczby ścieków, a czwarty 

bioblok nie będzie przygotowany. 

Jeżeli Rada wykreśli z budżetu zadanie dotyczące budowy czwartego biobloku, to musi wziąć 

powyższą odpowiedzialność na siebie.  

Ponadto oczyszczalnia ścieków w Liszkowie znajduje się w obszarze Natura 2000 co oznacza, 

że wszystkie sprawy administracyjne są bardziej skomplikowane i trwają dłużej. 

Wykonanie dokumentacji na to zadanie może trwać ponad rok.  

Zaznaczył również, że oczyszczalnia ścieków w Liszkowie jest własnością Gminy, a nie Spółki. 

Proponował nie wykreślać tego zadania z budżetu Gminy na rok 2012, a przedsięwzięcie 

dotyczące nawiązania współpracy ze strażą miejską z gmin ościennych i zwiększenie środków 

na utrzymanie zieleni miejskiej rozważyć z chwilą pojawienia się wolnych środków 

finansowych.  

 

• należy rozważyć możliwość uruchomienia szkółki piłkarskiej dla dzieci i młodzieży 

na „Orliku”. 

Komisja uznała, że tak profesjonalny kompleks sportowy powinien dawać wymierne 

efekty i dlatego proponuje się zorganizować szkolenia, treningi dla dzieci i młodzieży 

pod okiem fachowców. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że wniosek będzie mógł zostać 

zrealizowany gdy znają się na ten cel środki finansowe. Nadmienił również, że Klub Sportowy 

„Pogoń” posiada szkółkę piłkarską, w której szkolą się dzieci i młodzież z całej Gminy. 
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• należy rozważyć możliwość przeniesienia zadań z zakresu promocji do działu kultura  

i ochrona dziedzictwa narodowego. Proponuje się, aby promowaniem Gminy zajęło 

się Gminne Centrum Kultury w Łobżenicy, które już częściowo zadania z tego 

obszaru realizuje. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak poinformował, że propozycję można rozważyć po 

zakończeniu inwestycji dotyczącej budowy kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy, 

realizowanej przy współudziale funduszy unijnych. Część refundowanych środków 

przeznaczana jest na promocję programu, z którego zadanie jest finansowane. Do tego czasu 

komórka ds. promocji musi być ściśle związana z Urzędem oraz komórką do spraw funduszy 

unijnych. 

Nie wykonanie zadań promocyjnych może spowodować konieczność zwrotu przyznanej 

Gminie dotacji. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej                 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz. 

Wyraził swoje zadowolenie, że Burmistrz Łobżenicy przyjął postulaty radnych i złożył  na 

dzisiejszej sesji sprawozdanie na temat wniosków podjętych na Komisjach Rady oraz 

sposobie ich realizacji. Ma nadzieję, że współpraca pomiędzy Radą Miejska a Burmistrzem 

Łobżenicy będzie układała się  znacznie lepiej. 

Następnie przedstawił zakres prac Rady Miejskiej przy opracowywaniu budżetu Gminy oraz 

rolę Burmistrza w tym zakresie. 

Pan Burmistrz składa Radzie Miejskiej projekt budżetu, a Rada po jego analizie kieruje do 

Burmistrza wnioski. Nie można mówić, że dany wniosek jest nie do przyjęcia, ponieważ o 

tym decyduje Rada. Skierowane wnioski obrazują przedsięwzięcia, które chcielibyśmy w tym 

budżecie widzieć inaczej. Zgodnie ze Statutem Gminy Łobżenica wskazaliśmy jak chcemy to 

sfinansować i z jakich środków. 

Następnie odniósł się do wniosku w sprawie  zmniejszenia w planie finansowym na rok 2012 

w dziale 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska zapisanych środków o kwotę 

40 000 zł przeznaczonych na wykonanie projektu na rozbudowę oczyszczalni ścieków w 

Liszkowie (IV bioblok). Stwierdził, iż wniosek ten został przez Burmistrza źle zrozumiany. 

Od wielu lat mówi się, że trzeba poprawić stan bezpieczeństwa i porządku na terenie Gminy 

Łobżenica. W tym zakresie proponowano różne rozwiązania,  między innymi skorzystanie z 

uprawnień funkcjonariuszy policji, którzy świadczyliby usługi na rzecz samorządu w ramach 
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swojego wolnego czasu, podpisując umowę cywilno-prawną. Wyjaśnił iż, ten projekt nie 

otrzymał akceptacji. 

Dla nas wszystkich bardzo ważne jest rozwiązanie powyższych kwestii, a powołanie straży 

miejskiej odsuwane jest ciągle na plan dalszy, z uwagi na brakujące w budżecie środki 

finansowe. Koszt utrzymania własnej straży miejskiej to około 250 tyś zł rocznie. W związku 

z tym zrodził się pomysł by nawiązać współpracę ze strażą miejską z gmin ościennych i Rada 

Miejska na ten cel zabezpieczyła 30 tyś zł. Zobrazował, iż funkcjonariusze straży miejskiej, 

nie związani z naszą Gminą mieli by raz, czy dwa razy w tygodniu realizować zadania 

wyznaczone przez Burmistrza. 

W dalszej części wypowiedzi zaznaczył, że Burmistrz jako nadzorca w naszym imieniu czyli 

Gminy nad Spółką ZGKiM w Łobżenicy, nie powinien dalej finansować z środków 

budżetowych działalności tej firmy. Przedsiębiorstwo to działa od ponad roku i za trzy 

kwartały wykazało 250tyś zł zysku. Na pytanie Rady na co zostanie przeznaczony 

wypracowany zysk, Pan Burmistrz nie udzielił odpowiedzi. Uważamy, że roczny zysk spółki 

będzie wyższy i 40 tyś zł na wybudowanie czwartego bioblolku,  spółka może 

wygospodarować z własnego budżetu. 

Przedłożony wniosek nie zmierza ku temu, aby tego zadania nie realizować. Chodzi nam o to 

by koszty opracowania dokumentacji zapłaciła spółka, która korzysta i gospodarzy 

infrastrukturą kanalizacyjną. Zakład z roku na rok będzie pozyskiwał większe dochody w 

związku z zwiększającą się ilością odprowadzanych ścieków.  

Gmina i tak cały czas wspiera spółkę w wielu sprawach między innymi umarza podatek od 

nieruchomości. Najwyższy czas z tym skończyć. Jest to firma działająca na zasadach 

własnych i niech się sama finansuje. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że powyższa dyskusja dotyczy budżetu Gminy i prosił o jej zakończenie. 

Obecnie jesteśmy w 4 punkcie porządku obrad tj. sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z 

działalności międzysesyjnej. Do omówienia tego zagadnienia proponuje wrócić w punkcie 

dotyczącym rozpatrzenia uchwały w sprawie budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012. 

Następnie poddał pod głosowanie Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy 

Łobżenica za okres od 29.12.2011 – 27.01.2012. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy 

z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Przedstawił informację z ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile, która odbyła się w dniu            

26 stycznia 2012 roku. Rada Powiatu w Pile zajmowała się następującymi sprawami: 

- przyjęła sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu Pilskiego w okresie międzysesyjnym, 

- przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2011, 

- podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Powiatu Pilskiego na rok 2012, 

- podjęła uchwały w sprawie powierzenia gminom zadań własnych Powiatu w zakresie 

kultury. Dla Gminy Łobżenica zostały przyznane środki na następujące imprezy:  

„Naturalisko” - 4000zł , „Targ Twórców” – 1000zł, „Konkurs Plastyczny na Szopkę 

Bożonarodzeniową Województwa Wielkopolskiego” – 1500zł i „Pyrlandię” – 1000zł, 

- podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy na wynajem pomieszczeń 

na Agencję PKO przy Wydziale Komunikacji w Wyrzysku oraz w sprawie wyrażenia zgody 

na oddanie w najem na czas nieokreślony pomieszczeń przy ulicy Rydygiera 23 w Pile na 

rzecz Wielkopolskiego Ośrodka Adopcyjnego, 

- podjęła uchwałę w sprawie przejęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadania z zakresu 

administracji rządowej dotyczącego organizacji przeprowadzenia kwalifikacji wojskowych. 

- podjęła uchwałę w sprawie wygaśnięcia mandatu w związku z śmiercią Radnego Rady 

Powiatu w Pile, 

- przyjęła sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Pile 

za rok 2011 oraz sprawozdania z działalności Stałych Komisji Rady Powiatu w Pile za rok 

2011. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Jerzy Kado 

Poinformował, że w dniu 20 stycznia 2012r. odbyła się Komisja z udziałem Prezesa 

Narodowego Funduszu Zdrowia w Poznaniu, na której poruszano sprawy dotyczące obecnej 

sytuacji w służbie zdrowia. Nadmienił, że do dnia dzisiejszego wiele specjalistycznych 

przychodni nie ma jeszcze podpisanych kontraktów, podobnie jest ze Szpitalem 

Specjalistycznym w Pile. Warunki jakie proponuje Narodowy Fundusz Zdrowia są nie do 

przyjęcia , trwają pertraktacje i wierzymy, że w najbliższych dniach dojdzie do porozumienia.  
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W sprawie dróg poinformował, że w budżecie Województwa Wielkopolskiego na zadania 

inwestycyjne z zakresu drogownictwa zapisano 50 mln zł to jest o 20 mln mniej niż w roku 

ubiegłym. Oznacza to, że liczba inwestycji również zostanie ograniczona. Zadawalający jest 

fakt, że znaczne oszczędności poczyniono już w środkach na zimowe utrzymanie dróg i jeżeli 

sytuacja pogodowa nie zmieni się, to zaoszczędzone pieniądze trafią na drobne inwestycje 

drogowe. 

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Sytuacja na drogach powiatowych nie jest zadawalająca, na bieżąco usuwane są powstałe 

awarie. W budżecie Powiatu Pilskiego na rok 2012 zaplanowane zostały środki na wykonanie 

wspólnie z Gminą Łobżenica chodnika w miejscowości Topola. Proponował, aby jak 

najszybciej Gmina przystąpiła do podjęcia uchwały w tej sprawie gdyż pozwoli to na podjecie 

działań mających na celu pozyskanie dobrego i taniego wykonawcy. 

 

Iwona Reinholz-Cynajek 

Jaka jest sytuacja finansowa szpitali w Pile i Wyrzysku? Jakie poradnie specjalistyczne 

otrzymały kontrakty z Narodowego Funduszu Zdrowia?  

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Poinformował, że kontrakty dla obydwu szpitali będą korzystniejsze niż w roku ubiegłym. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Jerzy Kado 

Dodał, że dużym udogodnieniem będzie również to, że kontrakty z Narodowym Funduszem 

Zdrowia podpisywane będą na okres 5 lat, a nie jak do tej pory na rok.  

 

Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak  

Uzupełnił, że kontrakty otrzymały poradnie kardiologiczna, neurochirurgiczna, ortopedyczna, 

chirurgiczna, urologiczna i fizjoterapia pozostałe w dalszym ciągu się ubiegają. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy w Wieloletnich Planach Inwestycyjnych Województwa Wielkopolskiego będzie 

ujęta budowa obwodnicy Łobżenicy? 

Czy Powiat Pilski przystąpi w roku bieżącym do remontu ulicy Złotowskiej? 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Jerzy Kado 

Poinformował, że obwodnica Łobżenicy jest bardzo potrzebna, a zabiegi Gminy o jej 

wykonanie są od dawna. Gmina Łobżenica ma większe szanse na wykonanie obwodnicy niż 

gminy, które dopiero teraz zabiegają o tego typu inwestycje. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

W imieniu mieszkańców oraz przedstawicieli Władz Gminy prosił Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego o wsparcie działań w celu umieszczenia inwestycji 

tj. budowy obwodnicy Łobżenicy w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Województwa 

Wielkopolskiego. Jest to pierwszy krok do realizacji tego przedsięwzięcia.  

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Odpowiadając na pytanie dotyczące ulicy Złotowskiej poinformował, że realizacja zadania 

jest na dobrej drodze. 

 

Grzegorz Bruski 

Wnioskował o postawienie znaków i naprawę drogi powiatowej w miejscowości Witrogoszcz 

Wieś. Na zakręcie w kierunku Dźwierszna Małego powstały niebezpieczne ubytki w asfalcie, 

które mogą doprowadzić do wypadku drogowego. 

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu Pilskiego Stefan Piechocki. 

Poinformował, że wniosek został przyjęty, w najbliższym czasie sprawa zostanie zbadana. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Kiedy zostanie uchwalony Wojewódzki Plan Gospodarki Odpadami? Czy dokument ten 

będzie uwzględniał zakład utylizacji odpadów w Złotowie? 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Jerzy Kado 

Poinformował, że zakład utylizacji odpadów w Złotowie prawdopodobnie nie zostanie 

uwzględnione w Wojewódzkim Planie Gospodarki Odpadami ponieważ nastąpiło by 

zachwianie liczby mieszkańców przypadających na daną aglomerację. W Planie ujęta zostanie 

Piła i Wągrowiec. 

Dokument ten będzie uchwalony do końca czerwca bieżącego roku. 
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Odpowiedź została uzupełniona przez Zastępcę Burmistrza Łobżenicy Tadeusza 

Perlińskiego. 

Poinformował, że sprawa Złotowa nie została jeszcze do końca przesądzona. Departament 

Ochrony Środowiska wysłał do gmin w celu wypełnienia bardzo ważne  ankiety na podstawie 

których podjęta zostanie ostateczna decyzja. 

Plan Ministerstwa uwzględnia w obrębie Złotowa instalację zastępcza, która będzie 

uruchamiana tylko w przypadku gdy główna instalacja nie będzie z jakichś powodów 

funkcjonować. Pojawiło się pytanie, kto będzie utrzymywał tą instalację zastępczą czekając 

na awarię. Jest to absurd, dlatego toczą się rozmowy i być może instalacja zastępcza będzie 

mogła pełnić funkcje instalacji głównej. 

Pieniądze zostały przyznane, ale zakład w Złotowie nie spełnia kryterium ludności tj. 120 000 

na daną aglomerację. Liczba mieszkańców w obszarze Związku Gmin Krajna wynosi ok. 

74 000. 

 

Ad.6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Łobżenica na lata 2012-2024 

została przekazana radnym w formie pisemnej, była również wnikliwie analizowana na 

Komisjach Rady Miejskiej. W trakcie dyskusji zrodziły się pewne propozycje oraz uwagi, co 

do niektórych zapisów tego dokumentu i będą one przedmiotem dalszej debaty na dzisiejszej 

sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Odczytał uchwałę Nr 0957/22/13Pi/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 listopada 2011 roku w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik       

numer 2 do niniejszego protokołu. 

Następnie odczytał uchwałę Nr SO-0951/52d/13Pi/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 listopada 2011r. w sprawie wyrażenia opinii o 

możliwościach sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Miasta      

i Gminy Łobżenica na 2012 rok, która stanowi załącznik numer 3 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przedstawił sprawozdanie dotyczące Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na 

lata 2012 – 2024. 

Przed przystąpieniem do analizy projektu budżetu na 2012r. Komisja zajęła się weryfikacją 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, która stanowi podstawę do projektu budżetu, ponieważ 

umożliwia ona ocenę sytuacji finansowej, możliwości inwestycyjne oraz kształtowanie się 

zdolności kredytowej Gminy. 

Prognozę opracowano na podstawie realizowanych zadań i planowych nowych przedsięwzięć 

dotychczas nie ujętych w planach wieloletnich. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa ma charakter planu kroczącego. Jest narzędziem 

zapewniającym racjonalne planowane zadań w kilkuletniej perspektywie. 

Zgodnie z brzmieniem art. 227 ustawy o finansach publicznych Wieloletnia Prognoza 

Finansowa obejmuje okres roku budżetowego oraz co najmniej 3 lat kolejnych. Okres objęty 

WPF nie może być krótszy niż okres na jaki przyjęto limity wydatków określone dla każdego 

przedsięwzięcia ujętego w dokumencie. 

W praktyce oznacza to, że WPF należy opracowywać co roku z uwzględnieniem czasookresu 

realizowanych przedsięwzięć (nowych i kontynuowanych) i jeśli zadania ujęte w planie 

wieloletnim wykraczają poza okres czterech lat budżetowych, czyli ustawowego minimum 

czasowego dla WPF dokument ten trzeba opracować na taki okres na jaki przewidziano 

realizację zadań. 

Natomiast prognoza długu, jako dokument uzupełniający WPF powinna odzwierciedlać 

wskaźniki zadłużenia na przestrzeni tylu lat na ile planowane są zaciąganie i spłata 

zobowiązań. 

Jednoznaczne stwierdzenie przyjęte przez ustawodawcę w art. 226 ustawy o finansach 

publicznych, że WPF powinna być realistyczna, budzi niepokój zarówno wśród osób 

odpowiedzialnych za jej sporządzenie na poziomie JST jak i wśród osób odpowiedzialnych za 

opiniowanie tego dokumentu. 

Podstawowe parametry budżetu, które mają bezpośrednie przełożenie i na wynik budżetu       

i wskaźniki zadłużenia tj, dochody i wydatki są prognozowane na podstawie wielu danych, 

które mają wpływ na ich wysokość.  

Wielkości przyjmowane w WPF i budżecie gminy w znacznym stopniu zależą i zależeć będą 

od czynników obiektywnych. 
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Należy założyć, że nie tylko sytuacja gospodarcza kraju czyli wskaźniki makroekonomiczne 

mają bezpośrednie przełożenie na finanse samorządów, lecz także zmiany w zasadach 

finansowania zadań publicznych (np. zmiany przepisów nakładające na gminę nowe zadania 

własne, zmiana ustawy o dochodach czy np. zmniejszenie lub zwiększenie procentu udziału w 

podatkach dochodowych). 

Są to niewątpliwie poważne zagrożenia mające ogromny wpływ na realistyczność w 

opiniowaniu Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Generalnie należy stwierdzić, że po przeprowadzonej analizie przedstawionej Wieloletniej 

Prognozy finansowej naszej Gminy na lata 2012-2024 uwzględniającej: 

- dochody i wydatki bieżące 

- dochody i wydatki majątkowe 

- wynik budżetu 

- przeznaczenie nadwyżki 

- sposób sfinansowania deficytu 

- przychody i rozchody budżetu 

- kwotę długu oraz sposób sfinansowania spłaty długu. 

 

Przyjęte Założenia są poprawne, natomiast niezbędne będzie ciągłe analizowanie odchyleń 

przyjętych założeń od danych rzeczywistych. 

Komisja Finansowa analizując Załącznik nr 2 do projektu uchwały Rady Miejskiej  

dotyczącej wykazu przedsięwzięć część zadaniowa do realizacji proponuje dokonać 

następujących korekt: 

1. Planowaną przebudowę stadionu sportowego w miejscowości Rataje w latach 2012-

2013 w kwocie z budżetu 350.000 przesunąć na rok budżetowy 2014 pod warunkiem 

uzyskania dofinansowania. Stosowny wniosek należy złożyć w roku bieżącym. 

2. Zaplanowane na przebudowę stadionu środki w kwocie 350.000zł przeznaczyć na 

realizację zadań drogowych. 

 

Proponuje się w 2012r. wykonanie chodnika przy ulicy Targowej po stronie Osiedla 

Słonecznego, od Targowiska w kierunku drogi na Wysokę oraz modernizację ulicy Pawła 

Szczuki, Batorego, Głowackiego i Sienkiewicza od 1 Maja do ulicy Ogrodowej. 

Zapisane w projekcie budżetu na rok 2012 zadania dotyczące wykonania nawierzchni na 

odcinku drogi od ulicy Targowej do Państwa Rybackich i Pikulik przesunąć w realizacji. 
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Jak pokazuje WPF budżety w dalszych latach nie przewidują zaciągania kredytów, a każdy 

kolejny budżet będzie musiał uwzględnić spłatę zobowiązań, a dopiero ewentualną nadwyżkę 

będzie można przeznaczyć na zadania inwestycyjne. 

Jak wynika więc z WPF niezbędne i konieczne jest systematyczne zmniejszanie wydatków 

bieżących. 

Osiągniecie tego celu wymaga od organu wykonawczego odważnych i przemyślanych 

decyzji, ponieważ każda decyzja niezależnie od tego czy dotyczy spraw bieżącego 

funkcjonowania czy rozwoju, ma swój wymaz finansowy. 

Polityka finansowa Gminy musi być ukierunkowana na zarządzanie finansami, a nie tylko 

administrowanie nimi. 

My radni zwracamy na to uwagę wypracowując wnioski dotyczące funkcjonowania naszego 

lokalnego środowiska w wielu obszarach, których realizacja da nie tylko efekty w postaci 

obniżenia wydatków bieżących, ale również pozwoli na realizację wielu zadań własnych 

Gminy na poziomie zgodnym ze społecznym oczekiwaniem. 

Podjęcie proponowanych działań wydaje się niezbędne w kontekście malejących dochodów, a 

rosnących potrzeb, jak również w celu zapewnienia płynności finansowej naszej w 

przyszłości Gminy. 

Głównym źródłem informacji stanowiącej stały element zarządzania jest kontrola finansowa 

tzw. audyt wewnętrzny, jak również wszystkie pozostałe metody analityczno- porównawcze. 

Bez ich stosowania w praktyce nie można oczekiwać efektów finansowych. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska 

Poinformowała, że przedłożona Wieloletnia Prognoza Finansowa wymaga korekty w roku 

2013 gdzie dokonano zwiększenia dochodów ogółem, w tym majątkowych o kwotę 

242 500,00 zł, która wynika z ostatniej refundacji kanalizacji – program WRPO, której 

realizacja w 2011 roku uległa przesunięciu na rok 2012 i pierwszy kwartał 2013 roku. 

W 2013 roku zmniejszono spłaty kwoty długu kredytu planowanego o kwotę 360.000,00 zł  

i odsetek od kredytów o kwotę 300.000,00 zł. W związku z tym całkowite zadłużenie Gminy 

przesunie się z roku 2024 na rok 2025 ostateczną kwotą do spłaty 360.000,00zł. 

Po dokonaniu powyższych zmian dług Gminy w kolejnych latach zmniejsza się tj.  o 50% w 

roku 2014 i 45% w roku 2015, a zadania planowane do realizacji nie mają zagrożenia 

finansowego. 
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Na koniec dodała, że mimo to, iż rok 2011 będzie się kończył wolnymi środkami 

finansowymi, nie możemy ich dzisiaj wprowadzić do budżetu i do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gdyż ustawa o finansach publicznych nie daje takiej możliwości. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 
 

Wobec braku uwag poddał kolejno pod głosowanie zgłoszone do projektu uchwały w sprawie 

„Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2012 – 2024” 

zmiany: 

 

1) Zwiększenie w 2013 roku dochodów ogółem, w tym majątkowych o kwotę 

242.500,00 zł, która wynika z ostatniej refundacji kanalizacji (Program WRPO), której 

realizacja uległa przesunięciu na pierwszy kwartał 2013 roku. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższą zmianę. 

 

2) Zmniejszenie w 2013 roku spłaty kwoty kredytu planowanego o kwotę 360 000,00zł      

i w związku z tym przesunięcie całkowitego zadłużenia gminy z roku 2024 na rok 

2025. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższą zmianę. 

 

3) Zwiększenie w 2012 roku środków w dziale 600 – Transport i łączność o kwotę 

350.000,00 zł z przeznaczeniem na wydatki majątkowe dotyczące przedsięwzięcia pod 

nazwą  „Budowa ulic w Łobżenicy po kanalizacji w mieście”. W treści zadania należy 

dodać następujący zapis: 

„budowa chodnika przy ulicy Targowej po stronie Osiedla Słonecznego od torów i w 

kierunku mostu oraz modernizację ulicy Pawła Szczuki, Batorego, Głowackiego           

i Sienkiewicza (od ulicy 1-go Maja do ulicy Ogrodowej). 
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Przebudowę stadionu sportowego w miejscowości Rataje przeniesiono do realizacji z 

lat 2012 - 2013 na rok 2014. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższą zmianę. 

 

Następnie odczytał całe brzmienie projektu uchwały w sprawie „Uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2012 – 2024” i poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę 

Nr XV/84/12 w sprawie „Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2012 – 2024”, która stanowi załącznik numer 4 do niniejszej uchwały. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012 został przekazany radnym w 

formie pisemnej, był również szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie prosił Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o odczytanie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat projektu budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Odczytał uchwałę Nr SO-0952/22/13/Pi/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 listopada 2011r. w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Łobżenica na 2012 rok, która stanowi 

załącznik numer 5 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Przedstawił sprawozdanie Komisji Finansowej dotyczące prac nad  budżetu Gminy Łobżenica 

na rok 2012. 

Projekt budżetu naszej Gminy na 2012r. analizowany był na dwóch posiedzeniach Komisji 

Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 
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Przystępując do analizy projektu budżetu na 2012r. wszyscy członkowie komisji mieliśmy 

świadomość, że Gmina jako lokalna wspólnota samorządowa dysponuje określonym 

ustawowo zakresem swobody w decydowaniu o sobie, wspólnym majątku oraz o 

zaspakajaniu potrzeb społecznych. 

Samorząd nasz stoi dzisiaj przed koniecznością skutecznego rozwiązywania wielu istotnych 

problemów, które można sprowadzić do następujących pytań: 

 

1. W jaki sposób zapewnić jak najwyższy poziom usług społecznych, komunalnych          

i administracyjnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej. 

2. W jaki sposób stymulować procesy rozwoju gospodarczego, czyli co należy zrobić, 

aby stworzyć dogodne warunki do lokalizowania się nowych podmiotów 

gospodarczych, instytucji i organizacji, a także do dalszego rozwoju już istniejących    

( chodzi tu o podnoszenie poziomu atrakcyjności lokalizacyjnej Gminy). 

3. W jaki sposób efektywnie wykorzystywać środki finansowe z budżetu Gminy. 

4. W jaki sposób skutecznie chronić walory i zasoby środowiska przyrodniczego oraz 

prowadzić działalność realizując zasadę zrównoważonego rozwoju. 

5. W jaki sposób skutecznie chronić walory i zasoby dziedzictwa kulturowego                 

i przeciwdziałać ich degradacji. 

6. W jaki sposób pozyskiwać zewnętrznie środki finansowe na realizację przedsięwzięć 

rozwojowych, jak skorzystać ze środków pomocnych Unii Europejskiej? 

 

Rozwiązywanie przez nasz samorząd tych istotnych, a jednocześnie bardzo trudnych 

problemów musi mieć charakter aktywny tj. nastawiony na optymalne wykorzystanie 

wszystkich możliwości rozwoju Gminy prowadzących zarówno do ilościowych jak                 

i jakościowych zmian w przyszłości. 

Przedstawiony projekt budżetu na 2012r. musi uświadamiać nam radnym bardzo ważną 

kwestią z nim związaną. Budżet po przegłosowaniu go za kilkadziesiąt minut przyniesie pełną 

współodpowiedzialność za jego realizację nam radnym obecnej kadencji. Jego porażka bądź 

sukces będzie też naszą porażką bądź sukcesem. 

Przystępując do analizy projektu budżetu uważaliśmy, że dużo łatwiej byłoby nam 

dyskutować o jego kształcie gdybyśmy byli przekonani, że wnioski wypracowane w 

przeszłości przez poszczególne Komisje Rady, radnych zostały wprowadzone w życie i są 

realizowane w możliwie szybkim terminie.  

Myślimy tutaj o racjonalizacji wydatków: 
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• szczególnie bieżących, 

•  monitorowaniu kosztów, 

• systemowych rozwiązaniach w wielu sferach funkcjonowania Gminy 

Brak takiego przekonania powodował, że w trakcie analizy projektu budżetu na 2012 rok 

powracaliśmy do starych, ciągle czekających załatwienia problemów. 

To nieporządkowanie wielu tematów budzi nasze wątpliwości kiedy stajemy przed podjęciem 

decyzji o przeznaczeniu środków finansowych na konkretne zadanie, bo bardzo byśmy chcieli 

i jesteśmy przekonani, że racjonalizacja naszej gminnej gospodarki da w przyszłości 

wymierne korzyści, szczególne w tak trudnym okresie w jakim znalazła się gospodarka. 

Uważamy, że to najwyższa pora, a może nawet ostatni moment na poszukiwanie 

oszczędności. 

Należy zwrócić uwagę, że w roku 2012 nasza gospodarka zacznie odczuwać skutki 

światowego kryzysu gospodarczego. 

Dla samorządu może to oznaczać: 

- zmniejszenie wpływów z podatków, 

- ograniczenie dotacji, 

- zwiększenie wydatków w sferze społecznej. 

Opracowany projekt budżetu został sporządzony w oparciu o wskaźniki, wytyczne uchwały 

Rady Miejskiej. 

Został sporządzony w oparciu o wnioski, zapotrzebowania w poszczególnych działach            

i paragrafach. 

Wszystkie potrzeby spływające na etapie przygotowania projektu powinny być 

zweryfikowane pod względem potrzeb jak i możliwości finansowych. 

Stojąc przed zadaniem analizy przedstawionego projektu zdawaliśmy sobie sprawę, że każda 

podejmowana przez nas decyzja ma swój wymiar finansowy. 

Myślę, że wszyscy zgodzimy się ze stwierdzeniem, że budżet musi być racjonalny – czyli 

uwzględniający wytyczne do budżetu oszczędny, efektywny i racjonalny do naszych 

konkretnych łobżenickich warunków, potrzeb i oczekiwań. 

Do takiego działania zmusza nas ustawa o finansach publicznych, która jednoznacznie określa 

w jaki sposób środki publiczne powinny być wydatkowane. 

Pracując nad budżetem uważaliśmy, że analiza nie powinna być oparta na cięciach środków, 

ale na przekonaniu radnych, że konkretne propozycje są przemyślane, zweryfikowane, oparte 

o analizy, audyt, wewnętrzną kontrolę. 
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Uważaliśmy, że analiza tego projektu budżetu to dobry moment na poszukiwanie rozwiązań 

w wielu sferach funkcjonowania Gminy  

i wprowadzanie tych rozwiązań w życie – bo takie jest społeczne oczekiwanie. 

 

DOCHODY BUDŻETOWE 

 

Należy stwierdzić, że zapotrzebowanie finansowe naszej Gminy wyznaczają przekazane jej 

do realizacji zadania, które ukształtowały się w procesie stopniowej decentralizacji państwa. 

Przekazywanie gminom kolejnych zadań jest często sposobem na decentralizację problemów, 

dochody gmin bowiem zwiększono w stopniu niewystarczającym do ich właściwej realizacji. 

Gmina jest dużym lokalnym pracodawcą w sferze obsługi mieszkańców i na niej spoczywa 

ciężar utrzymania lokalnej infrastruktury społecznej i technicznej.  

Z tego względu wysokie są w budżecie Gminy wydatki w działach oświata i wychowanie, 

opieka społeczna i administracja samorządowa. 

Znaczna część wydatków to wydatki o charakterze „sztywnym” (płace, świadczenia 

społeczne, obsługa długu). 

Biorąc pod uwagę powyższe uwarunkowania, analizując sytuację finansową naszej Gminy w 

opinii radnych poziom realizacji dochodów budżetowych w głównej mierze warunkuje 

realizację wydatków, dlatego też ze szczególną stanowczością należy zadbać o właściwą 

realizację dochodów. 

Wysokość dochodów zaprezentowana w projekcie budżetu została wyliczona z dużą 

ostrożnością i należy przyjąć, że zostaną w tej wysokości zrealizowane. 

Poddając analizie poziom i strukturę dochodów naszej Gminy należy zwrócić uwagę, że jest 

ona ściśle uzależniona od naszej lokalizacji i bazy ekonomicznej. 

W trakcie dyskusji poddając analizie źródła i wysokość dochodów zwrócono szczególną 

uwagę na wykorzystanie wszystkich możliwości w celu osiągnięcia zamierzonego poziomu 

dochodów z posiadanego gminnego potencjału. 

W tym celu należy podjąć następujące działania: 

a) dokonać weryfikacji potencjału podatkowego, 

b) rozważyć możliwości stosowania opłat adiaceńskich, 

c) zintensyfikować proces sprzedaży i dzierżawy nieruchomości komunalnych. 

Wskazywano na ciągle istniejące możliwości pozyskania dodatkowych dochodów. 

W dyskusji zwrócono uwagę na dochody pozyskiwane w ramach opłaty targowej. 

Stwierdzono, że to coraz poważniejsze źródło dochodów, które z roku na rok wzrasta. W 
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związku z powyższym należy poddać pełnej analizie stronę organizacyjną funkcjonowania 

targowiska, skutecznego egzekwowania opłat targowych oraz należy zastanowić się nad 

rozwiązaniami polepszającymi warunkami handlowania. 

Bardzo ważnym w opinii członków komisji źródłem dochodów są środki zewnętrzne. Aby 

można było skutecznie ubiegać się o ich pozyskiwanie z szerokiej gamy oferowanych 

programów unijnych, poszczególnych ministerstw, Urzędu Marszałkowskiego, wojewody 

oraz różnego rodzaju fundacji należy korzystać z rozwiązań organizacyjnych gwarantujących 

przygotowanie profesjonalnych wniosków. 

Uzyskanie przez jednostki organizacyjne Gminy pełnej informacji o możliwościach 

pozyskania środków jak również właściwej koordynacji działań w zakresie skutecznego 

wykorzystania wszystkich możliwości w tym zakresie. 

Ważnymi elementami pozyskania dochodów jest majątek Gminy. Należy stwierdzić, że w 

ostatnich latach znaczne środki zainwestowano między innymi w świetlice wiejskie, których 

zasady organizacyjne funkcjonowania i rozliczanie ciągle czekają na analizę i rozwiązania. 

W dyskusji nad dochodami Gminy przeanalizowano również zaległości podatkowe, które na 

dzień dzisiejszy wynoszą około 800 tys. zł. Stwierdzono, że należy czynić starania mające na 

celu wyegzekwowanie należnych kwot. 

W trakcie dyskusji zwrócono również uwagę na uporządkowanie systemu lokalnej gospodarki 

mieszkaniowej. 

Obecnie obowiązujące ustawy mieszkaniowe uczyniły gminy odpowiedzialnymi za 

rozwiązywanie problemów mieszkalnych na swoim terenie zmierzając jednocześnie w 

kierunku przyporządkowania mieszkalnictwa zasadom rynkowym. Ciągle postępujące 

dekapitalizacja substancji mieszkaniowej i ogromny deficyt środków pozwalających na 

ratowanie substancji mieszkaniowej nieuchronnie prowadzi do postępującej degradacji 

obiektów, dlatego też należy w możliwie szybkim czasie poczynić starania o ewentualnej 

sprzedaży mienia komunalnego w takim zakresie, który byłby w dalszej perspektywie trudny 

do udźwignięcia przez nasz Samorząd. 

 

WYDATKI BIEŻĄCE 

Gmina nasza funkcjonuje w warunkach wysokich potrzeb inwestycyjnych o charakterze 

zarówno ilościowym jak i jakościowym. Na Gminie spoczywa obowiązek realizacji 

szerokiego zakresu zadań bieżących, stanowiących zasadnicze obciążenie budżetu. 

Możliwości finansowania zadań są niewspółmiernie niskie w stosunku do skali istniejących 
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potrzeb. W tych warunkach przed Władzami Gminy stoi duże wyzwanie wzrostu 

efektywności wydatków budżetowych. 

Dlatego też bardzo wnikliwej analizie poddano projekt wydatków bieżących w 

poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach w formie zadaniowej. 

Na wysokość podstawowych części wydatków bieżących mają wpływ: 

- wydatki na oświatę dział 801, które mają decydujący pływ na ogólny kształt budżetu. 

Ogółem wydatki planowane na oświatę w 2012r. to kwota 13.399,265zł, w tym: 

- subwencja oświatowa w kwocie            8.986,946zł 

- subwencja wyrównawcza w kwocie      4.957,589zł 

- subwencja równoważąca w kwocie          129,056zł 

Biorąc pod uwagę tak wysokie koszty funkcjonowania oświaty członkowie komisji uważają, 

że należy w możliwie szybkim okresie czasu opracować Strategię Rozwoju Oświaty na 

terenie naszej Gminy w celu określenia norm i standardów dla wszystkich placówek 

oświatowych, które uwzględniają potrzeby rozwojowe uczniów oraz możliwości finansowe 

Gminy. 

Prowadzenie zadań z zakresu oświaty jest jednym z priorytetowych zadań realizowanych 

przez gminę, ponadto edukacja jest najważniejszą dziedziną życia społecznego. W związku z 

tym istotną sprawą dla gminy jest określenie kierunków jej rozwoju, mających na celu 

uzyskanie zadowolenia wszystkich podmiotów edukacji – dziecka na poziomie 

przedszkolnym i wczesnoszkolnym, ucznia, rodzica i nauczyciela. 

Konieczność poważnego potraktowania tego tematu skutkowałoby optymalizacją kosztów 

przy założeniu wysokiego poziomu kształcenia, wynika ona przede wszystkim z 

podstawowych zagrożeń jakimi są: 

- spadek dochodów gminy i niewspółmierny wzrost wydatków bieżących 

- spadek liczby uczniów spowodowanego niżem demograficznym 

- niestabilna polityka edukacyjna państwa 

- ciągle spadający poziom finansowania w zakresie realizacji zadań oświatowych. 

 

Głównym celem Strategii Rozwoju Oświaty winno więc być: 

- zapewnienie wysokiego poziomu kształcenia dzieci i młodzieży, 

- wyrównanie szans edukacyjnych wszystkich uczniów, 

- zapewnienie odpowiednich warunków nauki, wychowania opieki oraz bezpieczeństwa, 

- optymalizacja i racjonalizacja kosztów funkcjonowania oświaty. 
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Analizując zadaniowy plan wydatków w dziale 900, gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska, członkowie Komisji podjęli decyzję o wykreśleniu kwoty 40.000zł z 

przeznaczeniem na wykonanie projektu na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Liszkowie. 

Uważamy, że funkcjonująca spółka powinna pokryć koszty projektu w ramach 

wypracowanych środków z prowadzonej działalności. Zadanie to powinno zostać 

uwzględnione w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. 

 

W dziale 832 Pomoc Społeczna zwrócono uwagę na potrzebę zwiększania środków w 

budżecie Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej o kwotę 50.000zł z przeznaczeniem 

na zasiłki celowe. 

 

W rozdziale Oczyszczanie miast i wsi przeprowadzono analizę dotychczasowego sposobu 

systemu utrzymania porządku i czystości na terenie miasta i gminy, jak również w zakresie 

bezpieczeństwa. Zgodnie stwierdzono, że konieczna jest zmiana formy realizacji tego 

zadania, co w efekcie powinno wpłynąć na zasadniczą zmianę wizerunku i poprawę estetyki 

miasta i gminy. 

 

Komisja proponuje rozważyć możliwość nawiązania współpracy ze strażą miejską z 

ościennych gmin. W związku z tym w budżecie proponuje się zabezpieczyć na ten cel środki 

finansowe w kwocie 30.000zł. 

 

W dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, analizie poddano budżet 

Gminnego Centrum Kultury. Zwrócono uwagę na bogatą ofertę propozycji z tej dziedziny 

życia społecznego kierowanej do wszystkich mieszkańców naszej Gminy tych z miasta jak     

i wsi. Należy stwierdzić, że Gminne Centrum Kultury w sposób bardzo aktywny wpisuje się 

w codzienność naszego lokalnego życia, należy jednak w większym stopniu zwrócić uwagę     

i rozważyć sugestie członków Komisji, co do lokalizacji imprez kulturowych o charakterze 

masowym na terenie Parku Miejskiego jako miejsce z którym łobżeniczanie kojarzą 

działalność kulturową, gdzie jest pełna infrastruktura do organizacji tego typu działalności. 

Zwrócono również uwagę, że oferta proponowanych spotkań o charakterze rozrywkowym nie 

zawsze idzie w parze z jakością, dlatego też sugerujemy aby w niewielkim stopniu ograniczyć 

liczebność imprez, a zadbać o ich profesjonalny charakter. 

W sposób szczególny należy przygotowywać imprezy promujące Łobżenicę jak: 

- Bieg im. Alojzego Graja 
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- Naturalisko. 

Bardzo cenną inicjatywą jest propagowanie działalności kulturalnej na wsi i ciągłe 

poszerzanie oferty dla jej mieszkańców, którzy naprawdę potrafią to docenić i w znacznym 

stopniu współorganizować różnego rodzaju działania. 

W związku z charakterem prowadzonej działalności przez Gminne Centrum Kultury Komisja 

wypracowała wniosek, aby zadanie z zakresu promocji naszej Gminy wpisać w kompetencje 

Gminnego Centrum Kultury. 

W dziale 926 Kultura fizyczna i sport zwrócono uwagę na konieczność jak najlepszego 

wykorzystania obiektów sportowych, którymi dysponujemy. Tak poważnie środki finansowe 

na budowę Orlika muszą skutkować profesjonalnym wykorzystaniem tego obiektu. 

Proponujemy prowadzić tam ukierunkowane szkolenia młodzieży w zakresie piłki nożnej 

poprzez rozważenie możliwości prowadzenia profesjonalnej szkółki piłkarskiej. 

Analizując zadaniowy projekt wydatków budżetowych na 2012 rok stwierdzono, że w celu 

racjonalizacji wydatków bieżących niezbędne wydaje się bieżące prowadzenie w gminnych 

jednostkach organizacyjnych bieżącej analizy wydatkowanych środków finansowych w 

ramach kontroli zarządczej , której zadaniem jest: 

1. Sprawdzenie czy wydatki publiczne dokonywane są: 

- w sposób celowy i oszczędny z zachowaniem zasad uzyskiwania  najlepszych 

efektów z danych nakładów, 

- optymalnego doboru metod i środków służących osiągnięciu założonych celów. 

Celem kontroli jest zapewnienie: 

a) zgodności działalności z przepisami prawa oraz procedurami wewnętrznymi, 

b) zapewnienie skuteczności i efektywności działania, 

c) zapewnienie wiarygodności sprawozdań, 

d) efektywności i skuteczności przepływu informacji. 

 

WYDATKI MAJĄTKOWE 

 

Na wydatki majątkowe w projekcie budżetu zaplanowano kwotę 9.322,488zł.  

Stanowi ona 27,66% ogółu planowanych wydatków budżetowych. 

 

Realizowane będą: 

I. Zadania z zakresu kanalizacji i wodociągowania Gminy za sumę 6.682,728zł, w 

tym: 
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1. Budowa wodociągu Dziegciarnia – Józefinowo   100.000zł 

2. Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łobżenica, Luchowo, Rataje, 

Kościerzyn Mały, Szczerbin etap IV – zaliczka z WRPO 4.372,002zł z budżetu 

Gminy 1.846,897zł 

3. Budowa kanalizacji deszczowej w Łobżenicy za kwotę 363,829zł 

 

 

II. Zadania z zakresu turystyki i wypoczynku 

1. Wykonanie ścieżki rowerowej z Łobżenicy do Trzebonia (wraz z szaletami) za 

kwotę 500,000zł 

 

III. Zadania z zakresu drogownictwa 

1. Przebudowa i budowa dróg w gminie oraz ulic na osiedlach w Łobżenicy 

(osiedle słoneczne oraz modernizacja ulicy Pawła Szczuki, Batorego, 

Głowackiego i Sienkiewicza od 1- go Maja do ulicy Ogrodowej – zakres 

finansowy to 1.719,720zł 

 

IV. Zadania z zakresu ekologii 

1. Wspólna budowa składowiska odpadów komunalnych – kwota 70.000zł 

 

V. Zadania z zakresu kultury fizycznej 

1.  Przebudowa stadionu sportowego w miejscowości Rataje – kwota 350.000zł. 

Realizację tego zadania należy przesunąć zdaniem Komisji na 2014 rok. 

Natomiast w roku br. złożyć stosowny wniosek. Przeznaczone na ten cel środki 

w kwocie 350.000 przeznaczyć na inwestycje drogowe planowane w br. 

 

W trakcie analizy projektu budżetu na 2012r. Komisja Finansowa wypracowała następujące 

wnioski, które zostały skierowane do Burmistrza: 

1. Prowadzić w gminnych jednostkach organizacyjnych analizę wydatków i struktur 

organizacyjnych celem wypracowania programu optymalizacji kosztów. 

2. Dokonać weryfikacji potencjału podatkowego gminy. 

3. Zapisane w planie finansowym na rok 2012 zadanie dotyczące przebudowy stadionu 

sportowego w miejscowości Rataje należy przesunąć do realizacji na rok 2014, 
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natomiast uwzględnione na ten cel środki finansowe w kwocie 350.000zł przenieść na 

inwestycje drogowe. 

Proponuje się w 2012 roku wykonać również chodnik przy ulicy Targowej po stronie 

Osiedla Słonecznego od torów i w kierunku mostu oraz modernizacje ulicy Pawła 

Szczuki, Batorego, Głowackiego i Sienkiewicza od 1- go Maja do ulicy Ogrodowej. 

Zapisane w projekcie budżetu na rok 2012 zadanie dotyczące wykonania nawierzchni 

na odcinku drogi do Państwa Rybackich i Pikulik przesunąć na dalsze lata. 

4. W związku z planowanym remontem ulicy Pawła Szczuki należy rozważyć możliwość 

wyburzenia budynku zlokalizowanego przy Ośrodki Zdrowia w Łobżenicy, dlatego 

konieczne jest podjęcie rozmów z mieszkańcami powyższego obiektu, w celu 

opuszczenia go. Komisja wnosi o zaproponowanie dotychczasowym lokatorom lokali 

zamiennych. 

5. Przyspieszyć działania w zakresie planowania przestrzennego uwzględniające 

zagospodarowanie terenu przy Orliku na parking i lokalizację przystanku 

autobusowego. 

6. W planie finansowym na rok 2012 w dziale 900- gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska proponuje się zmniejszyć zapisane środki o kwotę 40.000zł. Powyższe 

środki zabezpieczono na wykonanie projektu na rozbudowę oczyszczalni ścieków w 

Liszkowie (IV bioblok). 

W związku z tym, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. 

administruje infrastrukturą sanitarno – kanalizacyjną na terenie Gminy, powinien 

rozważyć możliwość sfinansowania tego zadania z własnego budżetu. 

7. W celu realizacji Regulaminu Utrzymania Porządku i Czystości w Gminie Łobżenica 

proponuje się rozważyć możliwość nawiązania współpracy ze strażą miejską z gmin 

ościennych. W związku z tym w budżecie proponuje się zabezpieczyć na ten cel 

środki finansowe w kwocie 30.000zł. Wskazana forma realizacji Regulaminu będzie 

tańsza od powołania straży miejskiej w Łobżenicy, a uzyskane efekty powinny być 

wymierne. 

8. W celu poprawy estetyki miasta proponuje się zwiększyć środki na utrzymanie zieleni 

o kwotę 10.000zł. 

9. Należy rozważyć możliwość uruchomienia szkółki piłkarskiej dla dzieci i młodzieży 

na „Orliku”. 
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Komisja uznała, że tak profesjonalny kompleks sportowy powinien dawać wymierne 

efekty i dlatego proponuje się zorganizować szkolenia, treningi dla dzieci i młodzieży 

pod okiem fachowców. 

Należy rozważyć możliwość przeniesienia zadań z zakresu promocji do działu kultura 

i ochrona dziedzictwa narodowego. Proponuje się, aby promowaniem Gminy zajęło 

się Gminne Centrum Kultury w Łobżenicy, które już częściowo zadania z tego 

obszaru realizuje. 

 
 
PODSUMOWANIE 

W projekcie budżetu znalazły się inwestycje, które są kontynuowane, to zadania z zakresu 

kanalizacji, zadania drogowe, nakłady na budowę składowiska odpadów oraz budowa ścieżki 

rowerowo-pieszej do Trzebonia.  

Na zabezpieczenie zapotrzebowania finansowego w roku 2012 zachodzi potrzeba 

zaciągnięcia kredytu w wysokości 4 mln 200 tyś. zł. Jest to budżet z deficytem 2 mln 700 tyś. 

zł, co stanowi około 8% zaplanowanych wydatków. Rozchody w kwocie 1.499,556zł dotyczą 

spłaty zaciągniętych kredytów. 

W trakcie analizy potrzeb inwestycyjnych Gminy podnoszono kwestię realizacji wielu 

potrzeb inwestycji zgłoszonych do budżetu w formie wniosków. 

Wiele poważnych potrzeb nie mogło zostać uwzględnionych w projekcie budżetowym, 

natomiast w momencie ponad planowych dochodów będzie można przeanalizować 

wprowadzenie ich do budżetu i ewentualną realizację. 

Reasumując należy stwierdzić, że Budżet na 2012 rok proponowany w kształcie 

wypracowanym przez Komisję Rady jest planem finansowym Gminy zabezpieczającym 

podstawowe potrzeby w zakresie realizacji zadań własnych, czyli mamy odczucie, że jest 

budżetem odpowiedzialnym, ale przede wszystkim rozwojowym dla naszego środowiska 

ponieważ uwzględnia poważne zadania inwestycyjne.  

Mamy również świadomość, że wiele potrzeb formułowanych we wnioskach do budżetu nie 

zostało uwzględnionych, ponieważ akceptacja tych potrzeb bez zabezpieczenia finansowego 

uniemożliwiałaby ich realizację i byłaby nie racjonalna. 

Jak wynika z części opisowej do projektu budżetu największym sukcesem jest to, że Gmina 

do końca 2012 roku zrealizuje budowę kanalizacji sanitarnej i deszczowej na sfinalizowanie, 

której czekamy tyle lat. 

 



 

29 
 

Należy zwrócić uwagę, że realizując tak potrzebne i niezbędne zadania inwestycyjne nie 

można zapominać o sprawach bieżących, które są publicznie znane, wielokrotnie 

wskazywane przez radnych Rady Miejskiej nie tylko tej kadencji. 

Jako Przewodniczący Komisji Finansowej Budżetu, Rozwoju i Promocji dziękuję wszystkim 

członkom Komisji za aktywną pracę nad wypracowaniem ostatecznego kształtu budżetu na 

2012 rok i w imieniu wszystkich członków Komisji proszę o akceptację budżetu przez Radę 

Miejską, a organ wykonawczy Burmistrza Łobżenicy o jego właściwą realizację. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Otworzył  dyskusje w sprawie budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012. 

 

Jan Andrearczyk 

Zwrócił uwagę, że bardzo duża liczba budynków zlokalizowanych przy Placu Wolności            

i Placu Zwycięstwa w miejscowości Łobżenica posiada pokrycia dachowe z eternitu. Co z 

tego, że przed obchodami 700-lecia Łobżenicy poprawimy elewację budynków jak eternitowe 

dachy będą dalej szpecić. 

Zapytał, czy są programy, które przewidują środki finansowe na pomoc dla osób, które 

wymieniają eternitowe pokrycia dachowe. 

Wyraził zadowolenie, że na Osiedlu Słonecznym zostaną wykonane nowe nawierzchnie 

drogowe po kanalizacji. Następnie zapytał co z ulicą Walki Młodych i 27-go Stycznia gdzie 

również będzie budowana sieć kanalizacyjna. Kiedy tam zostaną wykonane nawierzchnie 

drogowe? 

 

Burmistrz Łobżenica Eugeniusz Cerlak 

W projekcie budżecie na rok 2012 zostały uwzględnione środki na pomoc w usuwaniu 

azbestu na terenie Gminy. Po uchwaleniu budżetu będą opracowane zasady przyznawania 

dofinansowania.  

 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym dotyczącym wodociągowania                

i kanalizacji Gminy Łobżenica jest jednoznaczny zapis, który mówi że wydatki inwestycyjne 

związane z infrastrukturą wodociągowo-kanalizacyjną są po stronie budżetu Gminy natomiast 

po stronie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej tylko wydatki związane z 

bieżącą ich eksploatacją.  

 



 

30 
 

W taryfie na wodę i ścieki, którą obecnie stosujemy, nie ma uwzględnionych środków na 

zadania inwestycyjne. W celu wygospodarowania kwoty 40 000 zł na wykonanie 

dokumentacji IV-go biobloku konieczne byłoby podniesienie taryfy na wodę o 0,40 zł.  

Podkreślił, że w przypadku pojawienia się wolnych środków finansowych, Spółka pomoże 

Gminie wykonać to, jak również inne zadania. W ubiegłym roku Zakład wspomógł wydatki 

inwestycyjne Gminy na kwotę 130 000zł, gdyż pozyskał duże dochody z kopalni kruszywa.  

W roku bieżącym czeka Spółkę duży wydatek inwestycyjny, z uwagi na konieczność zakupu 

samochodu wysokociśnieniowego do czyszczenia sieci kanalizacyjnej. Infrastruktury 

kanalizacyjnej ciągle przybywa, a wynajmowanie samochodu z zewnątrz jest bardzo 

kosztowne i mija się z celem. 

Podkreślił, że dokumentacja powinna zostać wykonana w odpowiednim czasie, aby nie doszło 

do takiej sytuacji, że pojawią się środki zewnętrzne, które można pozyskać na to zadanie, a 

Gmina nie będzie jeszcze posiadać dokumentacji. Do tej pory często zdarzały się takie 

sytuacje. Opracowywaliśmy dokumentacje projektowe na ostatnią chwilę i często nie było już 

czasu na weryfikację tego materiału. Wychodziły potem w trakcie realizacji inwestycji 

niedociągnięcia i błędy, których można było uniknąć. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Odnosząc się do budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012 podkreślił, że niepokojące jest to, że 

pomimo tego, iż budżet na ten czas wydaje się w pełni zbilansowany, to wiemy już dzisiaj, że 

konieczne będzie wygospodarowanie dodatkowych środków finansowych. Są podjęte przez 

Parlament ustawy, które nałożą na Gminę  pewne obowiązki. Dotyczy to między innymi 

wzrostu składki rentowej o 2%, który spowoduje wzrost wydatków budżetowych o około 

200 000 zł.  

Należały zwrócić również uwagę na to, że dochody, które zostały ujęte w budżecie Gminy 

Łobżenica są pewną projekcją dochodów, a rzeczywistość może okazać się zupełnie inna. 

Zapisane dochody są wynikiem różnych relacji ekonomicznych, które w trakcie roku mogą 

ulec zmianie i spowodować brak pełnego ich wykonania. 

Są dochody z tak zwanych źródeł wrażliwych dotyczą one między innymi przychodów ze 

sprzedaży mienia komunalnego, gdzie wiemy z doświadczenia, iż z różnych względów nie 

zawsze udaje się je zrealizować. 

Na koniec podkreślił, że w trakcie roku może się okazać, iż konieczne będzie podejmowanie 

wielu trudnych decyzji i oby one nie musiały skutkować stagnacją wydatków zaplanowanych 

w różnych obszarach tego budżetu. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że rok 2012 jest jednym z najważniejszych w historii Miasta i Gminy 

Łobżenica. Nigdy nie było przeznaczonych tak znaczących środków finansowych na zadania 

inwestycyjne. Od siedmiuset lat nikt nie myślał o kanalizacji. Mówiło się o niej, czekało        

a działania nie było żadnego. Nadszedł czas, gdzie olbrzymie pieniądze zakopujemy w 

ziemię. Gdybyśmy te pieniądze mogli zainwestować na zewnątrz to nie byłoby rozmów na 

temat  nieestetycznych elewacji na budynkach w mieście, czy eternitowych pokryciach 

dachowych. Skończyłby się problem z niewłaściwym utrzymaniem ładu i porządku na terenie 

Gminy, bo inaczej sprząta się piękny zadbany obiekt a inaczej ruinę. Tak to jest w naszym 

przypadku. Następnie podkreślił, że jest to ostatni rok rozkopywania miasta. W celu 

uniknięcia wykopów w przyszłości zakładana jest jednocześnie obok kanalizacji sanitarnej, 

kanalizacja deszczowa. Wymieniane są również wszystkie złej jakości przyłącza 

wodociągowe, a wykonuje to Zakład Gospodarki Komunalnej na własny koszt. 

W dalszej części poinformował, że w roku bieżącym zaplanowane są także inwestycje, które 

wpłyną na poprawę wizerunku miasta. Przeprowadzona zostanie rewitalizacja Placu 

Zwycięstwa oraz Placu Wolności. Wykonane zostaną ulice i pieszo-jezdnie na Osiedlu 

Słonecznym i 600-lecia, modernizacja ulicy Pawła Szczuki, Batorego, Głowackiego                

i Sienkiewicza od 1- go Maja do ulicy Ogrodowej. 

Dalsze remonty ulic przewidziane są w kolejnych latach. Zaznaczył, że nie wyobraża sobie 

uroczystych obchodów 700-lecia Łobżenicy bez nowych nawierzchni drogowych na Osiedlu 

Leśnym i Walki Młodych.  

Następnie poinformował, że z wstępnego projektu budżetu na rok 2012 konieczne było 

wykreślenie ponad 7 mln zł. ponieważ budżet byłby niemożliwy do zrównoważenia.  

Wiele ważnych zadań zostało wyłączone, nie oznacza to, że my ich nie widzimy. My je 

widzimy i również uważamy, że są potrzebne ale budżet ma ograniczone środki finansowe.  

Są zadania, które od lat czekają aby znaleźć się w zapisach budżetu, zaliczamy do nich: 

odwodnienie drogi w miejscowości Luchowo, podział budynku po byłej Szkole Podstawowej 

w Witrogoszczy, modernizacja Targowiska Miejskiego w Łobżenicy, zagospodarowanie 

terenu przy „Orliku” w tym parking, modernizacja przepustów w Łobżenicy, kolejka 

wąskotorowa, przebudowa skrzyżowania w Dźwiersznie Małym, modernizacja skrzyżowania 

Luchowo-Witrogoszcz, montaż windy w Gimnazjum Publicznym w Łobżenicy, wymiana 

pokrycia dachowego w starej części budynku Szkoły Podstawowej w Łobżenicy, 

dofinansowanie stowarzyszeń, dalsze wodociągowanie Gminy, zmiana oświetlenia na terenie 
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Gminy, oznakowanie nazw ulic, zmiana organizacji ruchu w mieście, zagospodarowanie 

terenu na boisko sportowe we wsi Dźiegciarnia, obwodnica Łobżenicy, chodniki we wsi 

Piesno, Witrogoszcz Wieś, Ferdynandowo, Walentynowo, modernizacja dróg na terenie całej 

Gminy. 

Zaznaczył, że niektóre zadania będą możliwe do zrealizowania w roku bieżącym z chwilą 

pojawienia się wolnych środków finansowych. 

Na koniec prosił Radę Miejską o przyjęcie budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zwróciła uwagę, że w wymienionych zadaniach Burmistrz pominął budowę sal 

gimnastycznych przy szkołach podstawowych i gimnazjum w Łobżenicy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak  

Przypomniał, że o salach gimnastycznych mówił w sprawozdaniu z działalności 

międzysesyjnej, ich budowa zostanie uwzględniona w Strategii Rozwoju Oświaty w Gminie 

Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

W wyniku wyczerpania dyskusji poddał kolejno pod głosowanie zgłoszone do projektu 

uchwały w sprawie Budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012 zmiany: 

1) Zwiększenie środków finansowych w dziale 600 – Transport i łączność o kwotę 

350.000,00 zł z przeznaczeniem na wydatki majątkowe dotyczące przedsięwzięcia pod 

nazwą  „Budowa ulic w Łobżenicy po kanalizacji”. W treści zadania należy dodać 

następujący zapis: 
„budowa chodnika przy ulicy Targowej po stronie Osiedla Słonecznego od torów i w 

kierunku mostu oraz modernizację ulicy Pawła Szczuki, Batorego, Głowackiego           

i Sienkiewicza (od ulicy 1-go Maja do ulicy Ogrodowej). 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższą zmianę. 
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2) Zmniejszenie środków finansowych w dziale 926 – Kultura fizyczna i sport o kwotę 

350.000,00 zł przeznaczoną na zadanie pod nazwą „Przebudowa Stadionu Sportowego 

w miejscowości Rataje”. Przedsięwzięcie to przenieść do realizacji na rok 2014. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższą zmianę. 

 

3) Zmniejszenie środków finansowych w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska o kwotę 40.000,00 zł przeznaczoną na wykonanie projektu na rozbudowę 

oczyszczalni ścieków w Liszkowie (IV bioblok). 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, 2 głosami „wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższą zmianę. 

 

4) Zwiększenie środków finansowych w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne               

i ochrona przeciwpożarowa o kwotę 30.000,00 zł z przeznaczeniem na podjęcie 

współpracy ze strażą miejską z gmin ościennych, w celu realizacji Regulaminu 

Utrzymania Porządku i Czystości w Gminie Łobżenica. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 

„za”, 4 głosami „wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższą zmianę. 

 

5) Zwiększenie środków finansowych w dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na utrzymanie zieleni miejskiej. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 

„za”, 1 głosem „wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższą zmianę. 

 

Następnie odczytał całe brzmienie projektu uchwały w sprawie Budżetu Gminy Łobżenica na 

rok 2012 i poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę 

Nr XV/85/12 w sprawie Budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012, która stanowi załącznik 

numer 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji 

zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny został przekazany radnym w 

formie pisemnej był również omawiany na Komisjach Rady Miejskiej.  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji 

zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę 

Nr XV/86/12 w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania 

administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny, która stanowi załącznik numer 6 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy został przekazany radnym w formie pisemnej był również 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej.  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę 
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Nr XV/87/12 w sprawie zmiany statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Łobżenicy, która stanowi załącznik numer 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 10  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w 

Łobżenicy na rok 2012 został przekazany radnym w formie pisemnej. Następnie zapytał, czy 

są uwagi do przedłożonego dokumentu. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w 

Łobżenicy na rok 2012 i poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę 

Nr XV/88/12 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 

2012, która stanowi załącznik numer 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 1012 został przekazany radnym w formie pisemnej. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedłożonego dokumentu. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak  

Poinformowała, że  członkowie Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony 

Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy na posiedzeniu w dniu 24 stycznia 2012r. zapoznali się 

z planem pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 2012                          

i  wnioskowali o wprowadzenie następujących zadań: 

• kontrola działalności świetlic wiejskich i sposobu ich rozliczania; 

• kompleksowa kontrola porównawczo – analityczna w zakresie poniesionych 

kosztów w sezonie grzewczym 2011/2012 we wszystkich placówkach 

oświatowych; 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej                 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej              

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy wnioskuje o to, by Komisja Rewizyjna kontrolą 

objęła funkcjonowanie wszystkich świetlic wiejskich i sal Ochotniczych Straży Pożarnych w 

zakresie finansowanym przez Gminę (całokształt gospodarki finansowej, odpłatności za 

wynajem, za prowadzoną działalność gospodarczą, określić legalność takich działań i ustalić 

ewentualnie osoby odpowiedzialne za złamanie reguł w tym zakresie). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że wniosek Komisji Rolnictwa jest zbieżny z wnioskiem Komisji Oświaty i w 

związku z tym proponował, przeprowadzić w tej sprawie jedno głosowanie. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wprowadzenie do planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 2012 następujący zadań: 

• przeprowadzenie kompleksowej kontroli porównawczo – analitycznej w zakresie 

poniesionych kosztów w sezonie grzewczym 2011/2012 we wszystkich 

placówkach oświatowych. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono przyjęła wniosek 

w sprawie wprowadzenia do planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Łobżenicy na rok 2012 powyższego zadania w miesiącu sierpniu. 

 

• przeprowadzenie kontroli działalności w zakresie wykorzystania, rozliczania           

i funkcjonowania świetlic wiejskich. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono przyjęła wniosek 

w sprawie wprowadzenia do planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Łobżenicy na rok 2012 powyższego zadania w miesiącu marcu. 
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Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy na rok 2012 i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę 

Nr XV/89/12 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Łobżenicy na rok 2012, która stanowi załącznik numer 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Kolejnym punktem obrad jest przedstawienie planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej            

w Łobżenicy. 

Oznajmił, iż komisje nie zatwierdzają swoich planów pracy uchwałą, tylko wewnętrzną 

decyzją komisji w tym zakresie. 

Następnie poprosił Przewodniczącego Piotra Łososia o przedstawienie planu pracy Komisji 

Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 2012. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej          

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przedstawił plan pracy Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy na rok 2012, który stanowi załącznik numer 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącą Zdzisławę Bosak o przedstawienie planu pracy Komisji Oświaty, 

Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 2012. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 2012,  który stanowi załącznik numer 11 do niniejszego 

protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Andrzeja Mojsiewicza o przedstawienie planu pracy Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej            

w Łobżenicy na rok 2012. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej           

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Przedstawił plan pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy na rok 2012,  który stanowi załącznik numer 12 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy za rok 2011, 

które stanowi załącznik numer 13 do niniejszego protokołu. 

Następnie poprosił Przewodniczącego Piotra Łososia o przedstawienie sprawozdania z 

realizacji planu pracy Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy za rok 2011. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej          

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przedstawił sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Finansowej, Budżetu oraz 

Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy za rok 2011, które stanowi załącznik 

numer 14 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącą Zdzisławę Bosak o przedstawienie sprawozdania z realizacji planu 

pracy Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w 

Łobżenicy za rok 2011. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Przedstawiła sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, 

Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy za rok 2011,  które stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Andrzeja Mojsiewicza o przedstawienie sprawozdania z realizacji  

planu pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku 

Rady Miejskiej w Łobżenicy za rok 2011. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej           

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Przedstawił  sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Gospodarki Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy za rok 2011,  które stanowi 

załącznik numer 16 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Grzegorza Bruskiego o przedstawienie sprawozdania z realizacji 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy za rok 2011. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Przedstawił sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Łobżenicy za rok 2011, które stanowi załącznik numer 17 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił opinie zespołu konsultacyjnego o przeprowadzonych konsultacjach                       

z mieszkańcami Łobżenicy w sprawie utworzenia jednostek pomocniczych na terenie Miasta 

Łobżenica, która stanowi załącznik numer 18 do niniejszego protokółu. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy zgodziła się z opinią zespołu konsultacyjnego oraz z sugestią 

mieszkańców na zebraniach, by powołać jeden samorząd, w skład którego weszłoby po trzech 

przedstawicieli z każdego osiedla. Komisja uważa, że konsultacje potwierdziły 

zainteresowanie mieszkańców o powołaniu samorządu, a ilość spraw i problemów 

poruszonych na spotkaniach świadczy o ich trosce o tą „małą ojczyznę”. Pokazały także, że 

mieszkańcom brakuje spotkań z Władzami Gminy w celu wymiany informacji oraz poglądów 

na sprawy dotyczące rozwoju miasta oraz bieżących problemów. Powstanie Samorządu 

Mieszkańców może to zdecydowanie zmienić, a także wyzwolić inicjatywę społeczną do 

podejmowania działań na rzecz swoich osiedli i miasta.  

Następnie podkreśliła, że powołanie mieszkańców jest naszym obowiązkiem, ponieważ 

będzie to zrównanie w prawach wszystkich mieszkańców Gminy. 

Nie możemy pozbawić tego prawa mieszkańców Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej                 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Poinformował, że członkowie Komisji Rolnictwa, również zajmowali się  sprawą dotyczącą 

powołania Samorządów Mieszkańców. Zobrazowane zostały pozytywne strony utworzenia 

takiego samorządu.  

Większość członków Komisji Rolnictwa uważa, że powinien powstać jeden samorząd             

z udziałem trzech liderów z poszczególnych osiedli.  

Na posiedzeniu Komisji nie odbyło się głosowanie w tej sprawie. Skierowany został apel do 

członków Komisji o przemyślenie, rozważenie i wyrażenie swojej opinii w głosowaniu na 

sesji. 

Na koniec apelował do wszystkich Radnych, aby nie zamykać drogi do wyzwalających się 

inicjatyw społecznych w naszym środowisku i dać prawo równości wszystkim mieszkańcom 

naszej Gminy. 

 

Antoni Kapeja 

Wyraził swoje zdanie: ”Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, zaproszeni 

Goście. Muszę w tej sprawie zabrać głos, uważam za obowiązek wyjaśnienia wielu spraw 

ponieważ we wszystkich zebraniach uczestniczyłem i mam wypracowany swój pogląd na ten 
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temat. Chcę podkreślić, że ja należę do tych radnych, którzy zostali wybrani w okręgach 

wiejskich, bo tak zostałem opisany i pomówiony. 

Cóż mogą ich obchodzić Rady Osiedlowe – konkurencja finansowa dla sołectw? Burmistrz 

Eugeniusz Cerlak zdeklarował publicznie, że jest przeciwnikiem Rad Osiedlowych, przegrał 

wybory w mieście, ale poparł go elektorat wiejski. 

Niech się domyślą, kto z kim sztamę trzyma.  

Takie zapisy znalazły się w gazetach: Wojna o Rady trwa – wypowiedź Pana Andrzeja 

Mojsiewicza. Kto chce utrącić Rady Osiedlowe? 5x tak – wypowiedz Radnej Zdzisławy 

Bosak. 

Pani Radna Zdzisławo Bosak i Panie Radny Andrzeju, to Wy wywołaliście wojnę, tylko 

pytanie po co to wszystko. 

A powiem szczerze, że dla mnie jest ważne w jaki sposób się walczy. Nie wiem, czy już 

rozpoczęła się kampania wyborcza na przyszłą kadencję? Czy też jeszcze się nie skończyła? 

A jeżeli tak jest, to czas najwyższy ją zakończyć i wziąć się do pracy.  

Mówienie, że jest Was tylko pięciu radnych z Łobżenicy i siłą rzeczy jesteście w mniejszości, 

to jest bzdura i pomówienie. Czy Wam wydaje się, że Radni z terenów wsi nie umieją 

podejmować trudnych decyzji , odpowiedzialnych? To ja pytam, kto poparł wszystkie duże 

inwestycje w mieście? Tylko pięciu radnych? Czy też musiała być większość i byli to Radni z 

terenów wsi. 

Pani Bosak w Panoramie bardzo szczegółowo opisano te wszystkie sprawy, które mają 

przekonać czytających, że wszyscy chcą powołania Rad Osiedlowych. Ja wiem, że tak wcale 

nie jest, im głównie zależy na rozwiązaniu ich problemów, z którymi walczą od lat. Ja ich 

rozumiem i tam gdzie będę miał wpływ, to będę ich wspierał. Ja chcę wyraźnie podkreślić, że 

jestem radnym całej Gminy i bardzo zależy mi na wizerunku miasta.  

Na koniec Pani pisze, że mieszkańcy słusznie postulują o pieniądze takie, które mają Rady 

Sołeckie. Mogliby je wykorzystać podobnie jak wieś na zagospodarowanie swoich osiedli. To 

ja pytam Panią, wszystkich tu obecnych, jeśli głosuję za budową nowych chodników, nowych 

ulic, remontem wieży, budową kanalizacji i wielu innych dużych inwestycji, za miliony 

złotych, a na sołectwa przypada 10-15tyś. zł to jakie to jest porównanie? 

Wspieramy Miasto, Czy też nie? Przecież jest to ten sam budżet, nie jest to za przeproszeniem 

guma od majtek, że może w ciągu roku się rozciągnie i zadowoli wszystkich. 

Chcę wyraźnie podkreślić, że ja nie jestem przeciwny działaniu społeczeństwa społecznie                           

i gdyby tylko o to chodziło, nie było by problemu. Ale nie dam się ogłupić, chodzi o 

pieniądze, których i tak wciąż jest za mało. Wieś od wielu lat jest niedofinansowana i w 

 



 

42 
 

najbliższych latach nie ma żadnych widoków na poprawę. Drogi gminne są różne, niektóre w 

opłakanym stanie. 

Przytoczę przykład. Podatek od nieruchomości, rolny, za psy, środki transportowe, to wieś 

wpłaca 80%, a miasto 20%. Wydatkowanie natomiast jest odwrotne. Miasto w milionach a 

wieś w tysiącach złotych. Nie podaję tego po to by wymawiać, ale by pokazać, że te zarzuty 

są nie trafne, że Radni z terenów wiejskich głosują tylko dla siebie.  

Są też obecni sołtysi, którzy czekają z roku na rok, może tu na sesji usłyszą, że w ich 

miejscowości będzie położony asfalt, tylko przez wsie bo na drogi w kierunku wybudowań to 

wcale nie marzą. Zapraszam pojedźcie zobaczyć jak pada albo są roztopy w jakich warunkach 

żyją ludzie i nie mówcie nam, że my nie równo traktujemy mieszkańców miasta, jest to duże 

pomówienie, niesprawiedliwy osąd. 

Panie, Panowie Radni zagłosujcie zgodnie z Waszym sumieniem. Ja jeszcze raz odważnie 

powiem. Jestem Radnym całej Gminy i daleki od skłócenia Miasta i Wsi! A Panią Zdzisławę 

Bosak i Pana Andrzeja Mojsiewicza proszę, by na przyszłość więcej spraw załatwiali na 

komisjach, sesjach, a nie za pośrednictwem gazet! 

Panie Przewodniczący składam wniosek o nie powoływanie Rad Osiedlowych ponieważ w 

chwili obecnej nie ma mowy o dodatkowych finansach, a działać społecznie może każdy. Już 

od dawna sesje są otwarte dla wszystkich, informacje są jawne”. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Powiedziała, że jest zaskoczona powyższym wystąpieniem. Wiele spraw, które poruszył 

Radny Antoni Kapeja zostało bardzo  spłycone. Odnosząc się do wypowiedzi, które ukazały 

się w prasie wyjaśniała, że „5 x tak” oznacza, iż w miesiącu listopadzie odbyło się 5 zebrań, 

na których mieszkańcy wyrazili pozytywną opinie na temat stworzenia Samorządów 

Mieszkańców. To jest relacja z zebrań, stwierdzenie faktów, a nie propaganda. 

Kolejny raz podkreśliła, że stworzenie Samorządów Mieszkańców jest to równe prawo dla 

wsi i dla miasta. Na wsiach istnieją Rady Sołeckie i mieszkańcy miasta również mają do tego 

prawo. 

Odnośnie funduszy sołeckich zaznaczyła, że nigdy ich nie negowano i nie podważano, one też 

są integralną częścią budżetu. 

Skąd biorą się u Radnego Kapeji zarzuty, że coś chcemy stworzyć i że będziemy dla miasta 

wydzielać pieniądze?  
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Podkreśliła, że jest zaskoczona stwierdzeniami Radnego Kapeji i jest jej bardzo przykro, że z 

taką wypowiedzią wystąpił. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Powiedział, że stworzenie Rad Osiedlowych jest inicjatywą społeczną, której nie powinno się 

utracać w zalążku. Powołajmy je, czas pokaże jak będą działać. Uważa, że mogą nam jedynie 

pomóc w pracy, a nie zaszkodzić. Natomiast o funduszach na Rady Osiedlowe jeszcze nikt 

nie mówił. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej       

w Łobżenicy Piotr Łosoś.  

Powiedział, że zagłosuje za powołaniem Samorządów Mieszkańców ponieważ uważa, że 

każdy głos przeciwny jest ograniczeniem swobody obywateli do organizowania się, 

zrzeszania do  działania. 

Natomiast jeśli chodzi o środki finansowe to zaznaczył, że nie ma żadnej analogi z funduszem 

sołeckim, ponieważ istotą funduszu sołeckiego jest w pewnym sensie wyrównywanie szans 

między miastem a wsią. Do niedawna wsie wyglądały jak ”pustynie” nie było świetlic, boisk 

sportowych, placów zabaw. Dzisiaj dzięki funduszowi sołeckiemu te środowiska stają się 

bardziej atrakcyjne. Uważa, że jeśli Samorządy Mieszkańców mają na celu współpracę to 

wszystko powinno bardzo dobrze funkcjonować. 

  

Jerzy Wachowski 

Zapytał jaka była frekwencja mieszkańców na tych zebraniach. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Poinformował, że frekwencja przedstawiała się następująco: Osiedle Leśne – 13 osób,  

Osiedle przy ul. Złotowskiej – 12 osób, Osiedle  600-lecia – 18 osób, Osiedle Słoneczne – 10 

osób, Miasto – 34 osoby. 

 

Jerzy Wachowski 

Stwierdził, iż frekwencja była bardzo niska. 
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej       

w Łobżenicy Piotr Łosoś.  

Uważa, że nie należy przywiązywać tak dużej wagi do frekwencji. Na spotkanie przyszli 

liderzy reprezentujący społeczeństwo danego osiedla. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej        

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Podkreślił, że dokładność pod względem oceny ilości osób, które wzięły udział w zebraniach, 

jaki to był wskaźnik procentowy nie jest istotna. Ważne jest to, że w ogólne na te 5 spotkań 

jeszcze ktoś chciał przyjść. 

Następnie wyraził zdanie: „Podejmijcie, decyzję o tym, że Łobżenica nie musi mieć swojego 

samorządu. Proszę uprzejmie. Ale my tym samym pozbawimy się tej grupy aktywnych osób, 

którzy jeszcze wierzą, że mogą mieć jakiś głos i że ktoś ich będzie chciał wysłuchać. 

Na tych spotkaniach słychać było żal, a niekiedy nawet bunt, że przez wiele lat nikt się ze 

społeczeństwem nie spotkał. Pytano dlaczego na spotkaniach nie ma Burmistrza. W 

wystąpieniach przejawiała się  chęć spotkania, chęć przekazania swoich problemów. Jeżeli 

my teraz utrącimy ostatki tworzącego się ruchu społecznego, samorządowego. To 

doprowadzimy do tego, że z nami już nikt nie będzie chciał się spotkać i rozmawiać. Jedynie 

będziemy narażeni na ogromną krytykę, za każde działanie jakie podejmiemy.  

A przedstawiane argumenty, że chodzi o finanse, że zabrane zostaną komuś pieniądze, są 

mylne. Przecież, jeżeli będzie mowa o jakichkolwiek pieniądzach to będą decydowali 

wszyscy, cała Rada. Ponadto są zadania w budżecie, które Burmistrz ma prawo przekazać, 

scedować na inne podmioty czy organizacje. Jeżeli na jakimś osiedlu mieszkańcy sami będą 

chcieli utrzymywać np. zieleń, porządek to dajmy im taką możliwość. Niech dbają o swoje 

siedliska, okolice i nie odbierajmy im tego prawa”. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zwróciła uwagę, że zrodziła się nieprzyjemna dyskusja , następnie powiedziała: ”Na sesji są 

sołtysi, którzy pewnie myślą sobie teraz, że my chcąc powołać Samorząd Mieszkańców 

jesteśmy przeciwko nim. Dlaczego samorząd miasta miałby być przeciwko Wam? W żadnym 

wypadku. W planie pracy Rady Miejskiej w Łobżenicy w miesiącach luty-marzec będzie 

podejmowana uchwała w sprawie wyrażenie zgody na utworzenie funduszy sołeckich. Będę 

głosowała za utworzeniem tych funduszy. Uważam, że powinny one być stworzone bo 
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gospodarujecie nimi mądrze i rozsądnie. Nie interpretujcie tego tak, że powołanie Samorządu 

Mieszkańców zaszkodzi w jakiś sposób funduszom sołeckim”.  

 

Tomasz Kupczyk 

Zaznaczył, że fundusz sołecki często dzielony jest w następujący sposób, niewielka część na 

wyposażenie świetlic wiejskich, a pozostała na doprowadzenie dróg do należytego stanu.  

Następnie powiedział: „u nas nie ma asfaltu, my nawet nie śnimy o drodze utwardzonej. 

Przyjedzie tir wysypie jedną wielką hałdę kruszywa. Kto tą drogę robi? My sami, to jest 

rolnicy, sołtysi przedstawiciele Rad Sołeckich. Wykorzystujemy własny sprzęt. Nie wierzę w 

to, że w mieście nawet gdyby na jakieś osiedle polbruk przywieźli, mieszkańcy zabraliby się 

do pracy i go ułożyli”. 

 

Jan Andrearczyk 

Nie zgadza się z wypowiedzią przedmówcy. Mieszkańcy osiedli w mieście także czynnie 

uczestniczą w pracach przy równaniu dróg i rozsypywaniu kruszywa. Ten problem jest 

rozwiązywany w ten sam sposób jak w sołectwach. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Podkreślił, że dyskusja zaczyna być absurdalna. Następnie wyraził swoje zdanie: „Wybrało 

nas społeczeństwo, my mamy być głosem tego społeczeństwa, nie traktujmy naszych 

wyborców jako wrogów, dajmy tym ludziom działać”. 

 

Antoni Kapeja 

Odnosząc się do powyższej wypowiedzi powiedział:” Jeszcze raz przytoczę kilka przykładów 

aby pokazać do czego zmierzałem i co chciałem przedstawić. Miesiąc temu zostaliśmy 

pomówieni i oskarżeni, jak to Radni z terenów wsi działają przeciwko miastu. Zwróciłem się 

do dwóch Radnych, nie do pozostałych, to ich wypowiedzi się ukazały i te pomówienia padły.  

Teraz Wy się dziwicie, że ja mówię w imieniu rolników, w imieniu sołtysów. Ja podkreślam 

wyraźnie jestem Radnym całej Gminy. Mnie wybrało społeczeństwo, ja się poczuwam za 

mieszkańcami Łobżenicy również, bo cały czas za wszystkimi inwestycjami głosowałem        

i będę głosował. Tylko chciałem podkreślić jak zostaliśmy pomówieni, to poszło w eter i nikt 

tego nie będzie prostował. Gdyby to była wola mieszkańców, to ja bym to zrozumiał, ale że 

Radni z wyprzedzeniem poszli w gazety i nas oczernili, nie mogę się z tym zgodzić. Dlatego 

postanowiłem dzisiaj publicznie przedstawić swoje stanowisko. Głosujcie jak chcecie, ale ja 
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musiałem to dzisiaj podkreślić, bo zostaliśmy bardzo brzydko potraktowani. Skąd ten 

podział? My nie jesteśmy skłóceni z miastem co chcę wyraźnie powiedzieć”. 

 

Pan Henryk Smolarz  

Zwrócił uwagę, że chyba nie do końca się rozumiemy. Wyjaśnił, iż jest przedstawicielem 

Osiedla Leśnego i nikt z mieszkańców tego osiedla nie domaga się z budżetu żadnych 

środków finansowych. Chcemy mieć tylko zezwolenie na to, aby reprezentować naszych 

mieszkańców. Proszę sobie wyobrazić wieś na przykład Luchowo, która nie ma Sołtysa, Rady 

Sołeckiej. Kiedy odbywają się jakieś prace na terenie wsi zawsze widać tam Sołtysa, któremu 

społeczeństwo zaufało i on w imieniu tego społeczeństwa pracuje. Mieszkańcy miasta, też 

chcą pracować społecznie, nikt nie żąda od Władz niczego. Na poszczególnych osiedlach jest 

bardzo dużo do zrobienia. Mieszkańcy najlepiej wiedzą co i jak ma być wykonane. Dla nas 

Gmina jest jedna, jest jeden Burmistrz, jedna Rada Miejska, jeden budżet i jedni mieszkańcy. 

Jeszcze raz podkreślił, że chodzi o to aby Rada dała pozwolenie na to aby przedstawiciele 

poszczególnych osiedli w imieniu mieszkańców mogli  podejmować decyzje. 

Wyraził swoje zdanie: „tak jak na wsi potrzebny jest sołtys, tak samo w trzytysięcznym 

mieście potrzebni są liderzy, którzy będą podejmować decyzje. Dajcie nam działać!”. 

 

Pani  Bronisława Mazurek 

Poinformowała, że musi stwierdzić z przykrością, iż bardzo dużo mieszkańców wsi patrzy 

nieprzychylnym okiem na jej osobę jako mieszkańca miasta. Oznajmiła :”Ja szanuję 

wszystkich i mieszkańców wsi i mieszkańców miasta. W wyborach starałam się przemawiać 

do wszystkich. Nie mam do tego pretensji, ale chciałabym po prostu abyśmy my jako 

mieszkańcy miasta podali sobie z mieszkańcami wsi ręce i powiedzieli, że pracujemy razem, 

pracujemy dla Gminy dla ludzi żyjących w tej Gminie. Chciałabym aby ta Gmina miała dobry 

obraz. My nie jesteśmy wrogami, my jesteśmy wszyscy mieszkańcami tej Gminy i wszyscy 

chcemy dla niej dobra. Wszyscy pragniemy tego samego aby Miasto i Gmina była kwitnąca, 

piękna i żeby mieszkańcy byli w niej szczęśliwi, żebyśmy się zgodzili i podali sobie rękę, 

powiedzieli, ze idziemy z wiatrem a nie pod wiatr”. 

 

Andrzej Rzyduch 

Odnosząc się do powyższej dyskusji zapytał: „ Kto Wam nie każe w swoich osiedlach 

działać? Mobilizujcie się sami. Gmina ma Wam nakazać jak macie pracować?” 
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Antoni Kapeja 

Zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Oznajmiła, iż zarzuty Radnego Kapeji są bezpodstawne. Następnie zapytała: „Czy ktoś czytał 

artykuły w prasie lokalnej? Gdzie tam było jakiekolwiek pomówienie któregoś z Radnych ze 

wsi, w którym miejscu? Myślę, że większość osób tego nie czytała, no bo i po co, to żaden 

obowiązek. Jeżeli macie podejmować decyzję dlatego bo Radny Kapeja powiedział teraz 

wszystkim, że myśmy Was pomawiali nie czytając tego, to uważam to za bardzo krzywdzące, 

a wręcz ubliżające”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zamknięcia dyskusji w tym punkcie porządku 

obrad.  

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 

„za”, 1 głosem „wstrzymującym się” głosów „przeciw” nie stwierdzono – przyjęła  

powyższy wniosek.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosownie wniosek w sprawie powołania jednej Rady Miasta z udziałem przedstawicieli 

poszczególnych osiedli  i rejonów miasta. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 8 głosami „za”, 

3 głosami „przeciw”, 4 głosami wstrzymującymi się przyjęła wniosek w sprawie 

powołania jednej Rady Miasta z udziałem przedstawicieli poszczególnych osiedli              

i rejonów miasta Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poinformował, że Rada 

Miejska w Łobżenicy wyraziła zgodę na podjęcie procedur związanych z powołaniem 

Samorządu Mieszkańców Łobżenicy. 
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Ad. 15 

Wiesław Wróblewski 

Wnioskował o ponowną naprawę drogi powiatowej z Topoli do Ferdynandowa. Odcinek ten 

był naprawiany w miesiącu lipcu 2011r i ponownie uległ zniszczeniu. Obecny stan drogi 

stwarza poważne zagrożenie w ruchu drogowym. Występują miejsca gdzie jest tylko jeden 

pas ruchu uniemożliwiający wymijanie się dwóch pojazdów. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Jest to droga powiatowa, wniosek zostanie skierowany do Starostwa Powiatowego w Pile. 

 

Tomasz Kupczyk 

Kiedy zostanie wykonana korekta koron drzew rosnących obok posesji Państwa Madejskich 

w miejscowości Izdebki? Drzewa te rosną bardzo blisko linii energetycznych i w trakcie 

wichur powodują ich uszkodzenie. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Projekt decyzji w tej sprawie został przekazany do zaopiniowania do Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska w Poznaniu. Czekamy na odpowiedź. 

 

Tomasz Kupczyk 

Wnioskował o postawienie znaku ograniczającego prędkość przy drodze wojewódzkiej numer 

242 obok posesji Państwa Madejskich w miejscowości Izdebki. Odcinek drogi pomiędzy 

miejscowością Izdebki a Dźwiersznem Mały jest bardzo niebezpieczny. W ostatnim czasie na 

jezdni pojawiło się poprzeczne wgłębienie, które doprowadziło do kolizji drogowej. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Jest to droga wojewódzka, wniosek zostanie przekazany do Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Poznaniu. 

 

Iwona Reinholz-Cynajek 

Wnioskowała o wykonanie ogrodzenia przy placu zabaw w Parku Miejskim. 

Obecnie obok placu przejeżdżają samochody w kierunku Hali Sportowej oraz Gminnego 

Centrum Profilaktyki i Uzależnień, które stwarzają zagrożenie dla bawiących się tam dzieci. 

Teren ten należy jak najszybciej zabezpieczyć aby nie doszło do tragedii. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

W najbliższych dniach zostanie zablokowany wjazd na teren parku od ulicy Złotowskiej. 

Ruch pojazdów zostanie wyeliminowany i w związku z tym nie ma konieczności 

wykonywania ogrodzenia. 

Kierowcy mogą korzystać z parkingu przy Urzędzie Miejskim. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Wnioskowała o powołanie Komisji Statutowej w celu opracowania Statutu dla Samorządu 

Mieszkańców Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward 

Starszak 

Na najbliższą sesję przygotowany zostanie projekt uchwały dotyczący powołania komisji 

doraźnej w celu wypracowania dokumentów niezbędnych do powołania Samorządu 

Mieszkańców Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Czy zakończono audyt personalny w Urzędzie Miejskim, jeśli tak to kiedy dowiemy się o 

jego wynikach? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Urząd nie wykonuje audytu personalnego. Prowadzona jest kontrola zarządcza wszystkich 

stanowisk pracy, która jest już na ukończeniu. Wprowadzony zostanie nowy Regulamin 

Organizacyjny Urzędu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Ile kosztuje Gminę sprzątanie miasta przy udziale pracowników prac publicznych i prac 

społecznie -użytecznych? 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Informacja w tej sprawie zostanie sporządzona i przekazana w formie pisemnej. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Efekty pracy stanowiska ds. promocji w Urzędzie Miejskim postrzegane są negatywnie, w 

związku z tym proponuje się zadania z zakresu promocji Gminy wraz z środkami 

finansowymi przekazać Gminnemu Centrum Kultury w Łobżenicy, które już częściowo 

zadania z tego obszaru realizuje. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Propozycję można rozważyć po zakończeniu inwestycji dotyczącej budowy kanalizacji, 

realizowanej przy współudziale funduszy unijnych. Część refundowanych środków 

przeznaczana jest na promocję programu, z którego zadanie jest finansowane. 

Do tego czasu komórka ds. promocji musi być ściśle związana z Urzędem oraz komórką do 

spraw funduszy unijnych. 

Nie wykonanie zadań promocyjnych może spowodować konieczność zwrotu przyznanej 

Gminie dotacji. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Kiedy zostanie wykonana obwodnica Łobżenicy? Jaka jest perspektywa ostatecznego 

załatwienia tego tematu? O inwestycji tej mówi się od 40 lat  i do dnia dzisiejszego nie została 

zrealizowana. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Budowa obwodnicy Łobżenicy wpisana została do Planu Przestrzennego Województwa 

Wielkopolskiego. Gmina czyni starania o uwzględnienie tego zadania w Wieloletnim Planie 

Inwestycyjnym Województwa Wielkopolskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

W celu ograniczenia przejazdu ciężkiego taboru przez teren miasta wnioskował o 

wyznaczenie miejsca i uruchomienie punktu kontrolnego ważenia pojazdów. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Sprawa zostanie przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

W celu rozwiązania problemu wewnętrznej komunikacji w mieście należy jak najszybciej 

przystąpić do reorganizacji ruchu drogowego. 

Następnie oświadczył, że udzielona przez Burmistrza odpowiedź na interpelację zgłoszoną na  

ostatniej sesji w sprawie źle zamontowanych kratek do odprowadzania wód deszczowych jest 

nie do przyjęcia. Informacja, iż problem zostanie rozwiązany po wyprofilowaniu i odbudowie 

ulic po kanalizacji nie znajdzie odzwierciedlenia w rzeczywistości. 

Wiadome jest, że w mieście nie wyremontujemy wszystkich ulic po budowie kanalizacji, 

gdyż są odcinki jezdni, które są w dobrym stanie i nikt nie będzie ich remontował, a źle 

zaprojektowane i zainstalowane wpusty zostaną. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

W celu szczegółowego wyjaśnienia tej kwestii zorganizowane zostanie spotkanie z udziałem 

Radnego A. Mojsiewicza i Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Kto jest odpowiedzialny za wykonanie przepompowni ścieków we wjeździe do obiektu 

mieszkalnego przy byłym dworcu kolejowym. Osoby, które tam mieszkają mają teraz 

ogromne trudności z wjazdem na teren posesji, nie mogą dowieść opału itp. Czy osoba, która 

odpowiada za prawidłową realizację inwestycji na terenie Gminy ma kompletny brak 

wyobraźni? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Wyjaśnił, że na etapie opracowania dokumentacji projektowej budowy kanalizacji sanitarnej, 

projektanci dokonali uzgodnień lokalizacji budowy przepompowni ścieków z właścicielem 

nieruchomości tj. PKP Oddział Nieruchomości w Poznaniu. Właściciel wyraził zgodę na taką 

lokalizację. 
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Jan Andrearczyk 

Wnioskował o przygotowanie analizy porównawczej dochodów z targowiska i dochodów z 

podatku płaconego przez właścicieli sklepów branży przemysłowej. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Wydane zostanie polecenie wykonania wskazanej analizy porównawczej na odpowiednie 

stanowiska pracy w Urzędzie. 

 

Ad. 16 

Andrzej Rzyduch 

Wnioskował o sprzedaż gruntów gminnych w miejscowości Kościerzyn Mały.   

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że wskazane grunty są w klasyfikacji ujęte jako użytki rolne. Przed sprzedażą 

należy dokonać przekształcenia działek, z gruntów rolnych na działki zabudowy 

mieszkaniowej. Każda zmiana klasyfikacji gruntów musi być zgodna z planem 

przestrzennym. W związku z przystąpieniem Gminy do opracowania nowego Studium, a 

następnie planów przestrzennych dokonana zostanie zmiana  klasyfikacji tych gruntów na 

zabudowę mieszkalną. Gmina będzie mogła sprzedać działki w Kościerzynie Małym po 

uchwaleniu nowego planu przestrzennego. 

 

Sołtys Luchowa Ireneusz Pufal 

Czy Gmina ma podpisaną umowę z Operatorem ENEA Sp. z o.o. na czyszczenie kloszy lamp 

ulicznych? 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Poinformował, że w dniu 16 listopada 2011r wspólnie z pracownikiem Urzędu dokonał 

przeglądu oświetlenia w mieście. Dlaczego do dnia dzisiejszego nie zostało usunięte żadne 

źródło awarii, które podczas tego przeglądu zostało wskazane? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że nowa umowa przedłożona przez Operatora ENEA Sp. z o.o. zawiera wiele 

niekorzystnych zapisów, które spowodują znaczący wzrost kosztów dla Gminy. 
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Toczą się rozmowy w celu dokonania zmian w umowie. Jaki będzie finał nie wiadomo. 

Wszelkie naprawy będą realizowane po podpisaniu nowej umowy. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej          

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Dlaczego osoby, które złożyły dokumenty aplikacje na zastępstwo na stanowisko do spraw 

funduszy unijnych nie otrzymały odpowiedzi i jaki jest wynik naboru na to stanowisko? 

Czy prawdą jest, że na to stanowisko zatrudniony został mąż obecnego pracownika? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że na stanowisko do spraw funduszy unijnych został zatrudniony mąż Pani 

Gdaniec gdyż nie weźmie na siebie odpowiedzialności za zatrudnienie osoby, która nie ma 

żadnego stażu i przygotowania zawodowego przy rozliczaniu inwestycje z udziałem funduszy 

unijnych.  

Pan Gdaniec został zatrudniony na zastępstwo do czasu powrotu żony z urlopu 

macierzyńskiego. 

W niedługim czasie odbędzie się konkurs na stanowisko do spraw inwestycji i osoby, które 

złożyły dokumenty w Urzędzie zostaną zaproszone na rozmowę kwalifikacyjną. 

 

Sołtys Dźwierszna Małego Andrzej Borowy 

Zwrócił uwagę na bardzo zły stan dróg gminnych. Są miejsca, gdzie podczas opadów 

deszczu, czy roztopów nie można przejechać, samochody grzęzną w błocie. Czy w budżecie 

na rok 2012 zostały uwzględnione środki finansowe na naprawę gruntowych dróg gminnych? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że na remont dróg gminnych poza terenem miasta w budżecie na rok 2012 

uwzględnione został środki w kwocie 400 000 zł, łącznie z funduszem sołeckim 

poszczególnych wsi. 

Następnie powiedział, że Gmina otrzyma bezpłatnie 100 ton gruzu.  Konieczne jest jego 

przetransportowanie i skruszenie. Zaznaczył, że koszt rozdrobnienia gruzu jest bardzo wysoki 

i kosztuje ponad 25 zł od tony. 
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Kazimierz Sztych 

Podziękował Radzie Miejskiej w Łobżenicy za podjęcie decyzji o utworzeniu Samorządów 

Mieszkańców Łobżenicy. Podkreślił, że 20 lat czekał na ich utworzenie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Poinformował, że w miesiącu sierpniu Rada Miejska będzie zajmowała się tematem 

dotyczącym przebudowy dróg i ulic na terenie Gminy Łobżenica. Program, który zostanie 

przyjęty dokładnie ustali co i w jakiej kolejności będzie wykonywane na drogach gminnych w 

kolejnych latach budżetowych. 

Następnie przypomniał o zbiórce pieniędzy, na sztandar dla Szkoły Podstawowej w 

Dźwiersznie Małym, która prowadzona jest w Biurze Rady Miejskiej. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Poinformował, że bardzo się cieszy, że podczas omawiania budżetu zauważono zagrożenia 

jakie stoją przed samorządem. Następnie podał przykład, który będzie miał bardzo duży 

wpływ na sytuację finansową Gminy w kolejnych latach. Podkreślił, że w budżecie Państwa 

zaniżono subwencję oświatową o ponad miliard złotych i nie wiadomo co z tego wyniknie. 

Niebezpieczeństwo budzi to, iż subwencja na rok kolejny będzie liczona od wykonania roku 

2012. Powstanie spirala coraz niższej subwencji.  

Następnie odniósł się, do kwestii dotyczącej sprzątania miasta. Zaznaczył, że zarówno on jak 

i Burmistrz Cerlak są za powołaniem firmy, która będzie realizowała zadania z tego obszaru. 

Przedsięwzięcie to nie zostało ujęte w tegorocznym budżecie nie dlatego, że Władza 

Wykonawcza nie potrafi tego zrobić lecz dlatego, że nie wystarczyło  środków finansowych. 

Roczny koszt powołania firmy sprzątającej szacunkowo wynosi około 200 000zł.  

Na koniec podkreślił, że zły wizerunek miasta to nie wyrzucone w miejscach niedozwolonych  

papiery, plastiki czy butelki. Bo tego nie ma. Nieestetyczny wygląd tworzą odrapane 

krawężniki, dziurawe chodniki, jezdnie, zniszczone elewacje.  

Oznajmił, iż osobiście jest odpowiedzialny za sprzątanie w mieście, codziennie rano 

przeprowadza kontrole w tym zakresie i wskazuje pracownikom, które miejsca mają być 

posprzątane. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Podziękował, wszystkim Radnym za zaangażowanie oraz dyskusje podczas prac nad 

ostatecznym kształtem budżetu Gminy Łobżenica na rok 2012 oraz jego uchwale. 
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Ad. 17 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Edward 

Starszak o godzinie 15:30 zamknął obrady XV sesji zwyczajnej Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Protokółowała:       Przewodniczył: 

(-) Anna Jankowska       (-) Edward Starszak 

 

 


